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Bureau of Inbestigati
£y . .
> . 8. Bepartment of Justice Ve
1448 Standard Building
Cleveland, Ohio
-
August 7, 1936
Director Co
Federal Bureau of Investigation >
washington, D. C. INN
o\
Re: A. PAUL KITCHIN $
pecial Agent
. Special Ag it
o, Dear Sir: Z
NG ‘\ =
- This is to advise of the arrival of the =
above-named speciesl agent here from Pittsburgh, =
Pennsylvania, at 6:50 a, m. for investigative work —
in connection with the Brekid case. >
0
Q\ Very truly yours, 3
s
J. P. MAC FARLAND &)72 %
=)

Special Agent in Charge

JPM:h

cc: Pittsburgh
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Bifiision of Inbestigation
. 8. Brpariment of Justice

Post Office Box #2344,
Boston, Massachusetts.

August 8, 1936.

Director,
Federal Bureau of Investigation,
Weshington, D. C.

(o)
ALVIN KARPIS, with allases, et al,,
EDYARD GEORGE BREMER - Victim;
Kidnaping.

Dear Sir: Re:

Reference is made to your letter dated August 3, 1936, file
7-576, bearing the above caption, in which the attention of this of-
fice is invited to its letter dated July 18, 1936 reflecting an int-
erview had by Special Agent P. M. Plunkett, with a} confidentiel in-
formant of Mr. Harry LJY Berker, Operative in Charge of the U. S. Secret
Service at Boston, Massachusetts.

Pursuant to your instructions, arrangements were made through
Mr. Barker, to interview this informant at the Boston Office of the
U. S. Secret Service, the only place at which the informent was willing
to see a representative of this Bureau. In the course of this interview
it developed that the informant in question was acquainted with Agent
Allen's father, who, et the time of his death, was a Lieutenant in the
Boston Police Department, which fact was the means of the informant
warming up to our Agent., The informant at this time wes extremely
"cagey" and declined to furnish his name, but indicated that same would
be forthcoming in the event of employment by the Bureau. ’

There is enclosed herewith a memorandum prepared by Agent
Allen, covering the instant interview. It will be noted therein, in par-
sgreph 2, thet the informant identjified the threeicontggencg_men in-
volved in the swindle of Mr. F. CKTuttle of Cincinnati., It should be
further noted that he,pos fT?Eli"!dbnffTTéd the photograph of Matthew
Happnie, alias ArthurjHayes, Boston PD #12522, as the man of the same
name referred to in the enclosed memorandum.

Our informant is willing to undertake under-cover investigation
of the Tuttle swindle at a cost of $10.00 a day, which includes expenses,
this employment not to exceed thirty days. Then if his services are
found to be satisfactory and of value to the Bureau, arrangements can
later be made to employ him on a more or less permanent -basis for-such
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period as the Bureau desires.

Mr. Barker informed the writer that he has known this in-
formant for about a year; that he has found him entirely relisble and |
on one occasion advanced $50.00 to him to perform some work in New York
City for ths Secret Service. Mr. Barker confidentielly informed me that
his Bureau has not the funds to employ, for any considerable period, a
confidentiel informent. Therefore he hes not been able to utilize to
the best advantage, the services of the man in question. Mr. Barker
advised that the informant actually "broke"™ the case.

I might add thet this informant, who has alreedy talked
with Special Agents P. M. Plunkett and W. J. West of this office,
stated that in the event he is employed by the Bureau he is to be con~
tacted by only one Agent, and preferably Agent Allen, becsuse of in-
formant's acquaintanceship with this Agent's father,

o i It i8 my judgment thet to give this informant an opport-
LA unity to see what he can produce, is well worth while.

It would be appreciated if you will advise thie office
promptly of your desires in the premises, upon receipt of which in-
structions, further contact will be had with the informant,

Very truly yours

Enclosure. C. D. McCKRARN,

NeK:EPL Special Agent in-Charge.




Post Office Box #2344,
Boston, Messachusetts.

August 7, 1936,

MEMORANDUM FOR SPECIAL AGENT IN CHARGE.

Re: BREKID.
Agent interviewed informant at the office of Harry L. Barker,
Operative in Charge, U. S. Secret Service Department, Federal Building,
Boston, Mass.

The informant stated that the swindle performed on Mr. F. C.
Tuttle of Cincinnati was accomplished by five men, - No. 1 - en Englishman
called’Charlie, who has no record in this country but has served three
years in Glasgow, Scotland ; No. & - an Americen who had never operated
. in this couatry until the Tuttles job was "pulled”, but who has served time
at the Isle o Wight, off the coast of Wales; No. 3 - Matthew Happnie,
alias Anthony’@hyos, and two other well known Con men. -

The informant stated that these five individuals are well known
to him and that he can locate each one of them within a month, and possibly
within two weeks; that these menlmve obtained $150,000 from victims since
Jenuary, 1936; that they have "pulled™ jobs iR Gloversville, New York,
Paterson and Camden, New Jersey.

The informant stated that there are about twenty leading Con men
in this country, all known to him; that they keep in close touch with
one another and cannot get away from writing letters; that they often re-
—— side in New York City, in a section just above Columbus Circle, and never
Lok are observed down town; that two of these men are "stesrsrs™ on transe
Atlantiec Lines, and two more are "stesroers™ on Atlantie Coastwise vessels;
¥thet before the confidence men "pull™ a job they contact a politicien in
"the city or town whers the job is to be "pulled” end this politician is
paid to secure-necessary police protection for them; that the safest place
to "pull”™ a job is Portland, Maine, where the confdence men have the nec-
essary police protection; that recently a gang of confidence men came to
Massachusetts and were about to "take" ond McBride who owns e distillery
in Clinton, Massj that they intended to take McBride for $60,000; that
McBride got in touch with his father, who was formerly Chief of Police at
Cambridge, Mmss., who in turn communicated with Deputy Superintendent James
Claflin of the Boston Police Department, and that Claflin put out the word
that there were to be no "takes" in ths City of Boston.

Informant steted that an honest man is hardly ever taken by a con-
fidence man; that every sucker or victim is "larceny-bent"™ or has some kind
of a "crooked streak™; that when the "steerer"” has worked on a victim emnd it
is ascertained that he is & poor prospect or too hot and wishes to call the
Job off, he will send a wire to his confederate, merely stating, "very cloudy®;

7-57/6-/2557



thet the confidence men heve contacts in various cities who send wires
to Victims; that a few days after a Vietim has been taken he receives a
wire purporting to come from the confidence man in anotker section of
the country, although the confidence man has not moved out of the eity
where the "teke"™ wes made, The confidence man receives the sams kind
of a wire that is sent to the Victim and he then knows that his contact
in enother city has followed his instructions relative to sending a
wire to the Victim.

. The informant stated that in the event he is employed by
the Bureau he will agree to be contacted only by one Agent; that he will
not contact or go into a Bureau Office at any time; that he will be able
to obtain advance information relative to confidence men; that he knows
all of the "big shot" confidence men in the country and will be adle to
locate any one of them within a monthe Some he will be able to locate
within 48 hours; that the Bureau muat egree that in the event he puts
one of these confidence men on the spot, the confidence man will not be
teken into custody at that time but will be shadowed for at least 48 hours
for the reason that in the meantime he could get to enother part of the
f . country and be observed by some friends of the con man whom he has just
P put on the spot; that if given & lead on a certain confidence game in
7 4 which the Victim has been "taken", he will be able to ascertain the names
of the individusls whomprticipated in the schemes; that in the event the
Buresu desired to employ him as an informant he would like to start im-
mediately Pn the swindling of Mr. F. C. Tuttle of Cincinnati; that this
job will require his traveling to New York, Portland, Maine and Cincinnati;
M that he can break this case within a month, or possibly within two weeks;
ST that he considers $10.00 a day would be a fair compensation for this work,
and that out of that amount he would pay all of his own expenses, includ-
ing his traveling expenses; that he desires to have a small amount of money
advanced to him in order thet he could go to New York, after which, payments
could be made at regular intervals.

e

F. W. ALLEN,
FWA:EFL Special Agent.
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¢ Federal Burean of Inbestigati T 2

H. 3. Bepartment of Justice \ ,‘\* ;
JLD:NB 607 Us Se Court Fouse i o
7-120 Foley Square o 'T'”,:— .

New York, N.Ye.

REGISTERED MAIL August 10, 1936
SPECIAL DELIVERY

‘f
j
.
14
,

Directar
Federal Bureau of Investigation
'Mshington, De. Ce

RE: BREKID
Dear Sir:
-3 Reference is made to Bureau
¥ ' -letter dated August 6, 1936 in the above entitled
= case, requesting that the Bureau be furnished
< with one copy of the\surmary report of Special
k. Agent K. Re Mclnhre, dated April 10, 1935 in
o the above entitled case.
- Please be advised that a ocopy
= of this report is herewith forwarded to the
*_) Buresu.
<
< .
<=
J

AMM\QSL Very truly yours,
gy B0

/ Special Agent in Charge
'1FN:T}I‘»((\ RECORDED 7" 5 7é /2 i)/ (/ i
' IND:XED FeDebier BUTTL0 GF INVISTIGATION [
< AUL UL lvda
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s ( Federal Buremy of Infrestigat’ -

M. 8. Bepartment of Justice g
607 U, 8, Court House
Foley Square
RW-F New York, K.Y, August 10, 1936

Director,
Federal Bureau of investigation,
Washington, D,C,

Dear Sir:

w”y& In view of the fact that Spscial Agent
N. 8, Harzenstein was requested to proceed to
o/")’};'\ Cleveland, Ohio for special assignment in eom-
N ,1j5"7#\ nection with the Brekid case, it is respectfully
requested that the annual leave approved far him

by the Bureau for the period from 9 A.M, August
10 to 1 Y. M, August 22, 1936 dbe cancelled,

Very truly yours,

Special Agent in Charge.

REQURDID 0oty 1w IN Gl _ L R 2 7

¢/c Cleveland

!

cor0d | 77.—‘_?5_:1_;,‘— /25 éz—l

bLinl ST VISTIGATION
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gf;!,:(; 17 832




( ) I’edaral B"‘eau of Investigation,
U. S. ‘partment of Justice,
Ow.ane, Nebraske,
(Name and address of Contributor)
Re: ALVIN KARPIS, with aliasea, Dr.Jos.PMoran with

Mr. J. E. Hoover, Director,

Federal Bureau of Investigation, al iases 1tive 12 et al. EDWARD
U. 5. Department of Justice, . . FUGITIVgug ictim- énmf{m ;HARBORING OF
Washington, D. C. . opsTRucTidN o  Date__ July 23, 1936,

Dear Sir: .

Following are the dispositions'bf cases on which fingerprints have been
mailed to the Federal Bureau of Investigation:

Bureau File Print Name and Alias Disposition 7 /;ﬁé
Number Number
P 47/ A?’éﬂ\'/
¥FB1-271926 WILLIAM ELMER MEAD, Arrested 7-8-36, a, Nebraska,
with aliases: by Bureau 0 e; charge, investi-

\OJ +ReedJohn Henry gation; 7-9-86 turned over to
ter’aEdvdn Elza

05 U, S. Maz s Omaha,
%m%CMgbs X, /
W I H 4 2 /

Thysi " d,
“$Edward E X or,>C. Ce \Chaez
®John \J &% ows,(Wm. E.\Re
O~eJudie" V. .\Reed,aone\‘\l"uller,o
.,one\cla &C. Lo~Lane .’cha:dea,

0.\1

Omnm’ﬂ&eﬁﬁ&rﬁnﬁm ﬁ:;g!“ Eoger,
V. Elmz\Mead,oDr.oNII s, H. Nyles,

g
q

Wlior,:ﬁgr. John
N Williem E iam E
[ 4

Ver, Y7 ¥ ) é

cDERAL EVRTAN GF 1V ST ATIGN
) JUL 27l AM,

Special Agent’in 936

(offiiciall g1 m TCEeTIeE

T4 |

efc j { 7, \"’/..,.-‘.E,\
0

~

(For instructions see reverse side)




JOHN EDGAR HOOVEK
DIRECTOR

s

KRl EAG
7-576
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( “eeral Burean of Jrestigatic’
I S. Brpartment of Justice
Blashimgton, 8. &
July 30, 1936.

MEMORANDUM FOR_MR, Téllffa\

There is attached hereto a mxgorandum

relating to the life history of EdwzrdAGreen.
The suggestion is made that this may \
possibly be converted into an interesting case
write-up for Hr. Joseph's section. Q(C
Respectfully, Y
]
v B3 N
K. R. McIntire. ) :\\
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KfalzCCJ July 23, 1936.
7-576

BE:ORANDU#4 FOR THE DIRECTOR

- There is attached hereto a memorandum - -
concerning the life of Edward Green and his associ-
ation with the Dillinger and Karpis-Barker gangs.
There are also included in this memorandum the facts
and circumstances surroundiag the mortal wounding of
Green on April 3, 1934, at St, Paul, Minnesota,
The names of the Agents participating in this matter
bave not been mentioned in the attached memorandum,
Reference to the investigatlng Agents is made in
general terms.

t By virtuo of the close association between
Edward and Bessie Green and the prominent part which
Lennia Goodmun and Lucy Jacxson played in the events
leading up to the shooting of Green, it has been
necessary to refer to these persons on numerous
occasions in this memorandum. Fictitious naames,
however, have been substituted for the correct numes
of these individuals. They are therefore referred to
under the following fictitious namess .. . -

’
Bessie Green Ruth
Leonia Goodisan Sarah Godfrey
Lucy Jackson . ~ Ethel Johnson

Respectfully,
E. A, TAMM,

Enclosure, :




£ -
- i
/
ma’“st 7. 1936t
TRt
7-£7
MEMORA:DUM FOR ASSISTAND ATTORNEY GENERAL McMAHON }

.. . - o

Receipt is acknowledged of your memorandua, -
dated July 29, 1936, together with the eanclosures,
consisting of & letter froa the Department of State,
dated July 24, 1936; a copy of Despatch Bo. 6759, dated
at Hava:a, Cuba, July 13, 1936, prepared by H., Freezan
datthews, First Secretary of Embassy; and a copy of a
Amexorandus pertaining to a visit of Mr. Nathaniel
-Heller to zho American Enbaasy at Havana, Oubl.

Y

In Accordance with your request, tho abovo :

zentioned enclosures are being returned to you horewlth,l
suze havlng received appropriate attention,

r

| Veny truly yours,
~ John Edgar Hoover, '
Director.
Enclosure #1047396 ' ;: . B
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I roBt Office Lox 1469 ~—e
Little Rock, Arkansas
August 7, 1936

A “? ‘< - ﬁp...el.l nt u R 2 ":. S S 1'-;-1 : :';..,.'o -‘,1:.~.m."-ﬂ.-gv;.._:- v . t.-g ,., R ~yoe w‘—:"‘”u
o Age Chu. e T e e T s e T
S Ltlanta, Georgi- S T SIS S S
. . , o ar. e TS s s e T PP FL e
v, T e N s
; LS }‘ A i I‘!! mﬂ “\-:"_,3"‘ «
LA . - .\ PRRE IR

v Denrsu's o » - ';\_..’ R .
i J\{\ aorcronco h mﬁo %o the Buresu's lottu- ot Auguat 6. 1960 PRI I,
’ addresesed to the Little Rock 0ffice and pominma to the e
personal effects of Fredonunur. - o

< The peroonal effects now at the Little nock oftico an‘
— purportedly tho property ot mmtcr ere as touown L o
'&\s S ;tggm Hat, standar‘ Qnauty, toather ni@:t, derk iltu : | \ '
S . . 1a oolor with black band, purchassd from ¥eloher's Joggerys, .

714 Ceniral Avenus, Hot Springs National Park, Arkansas.
Ps To Tailor written in ink on {nside lining, also "K.
Tourist 54" written on lining and irside of band.' Bise
about ssven and one-half, 2

. __ __ Dburk blue sloth eniauffeur's cap, size seven g thrac- g'hts';'h
purchaged from "Goldsmith's, Memphis Creatost, -

R

e e ~
P Sy D &

. &2 ‘3\ s =

‘ran eanves h\mung eap, no no trade mark, uze"abontm X 81> ax &‘ /$ Q;‘
threc«-ai@xts. with fur ear muffs lnsido band. "\. s //Q‘,b ,-)‘
} ] LTGRO %

' one patr khaki trousers, freshly oleined, trademark Senforized
Big S:ith, Fast Color," size and other labels not shown,

Ono'pair 'oxford gray fine plaid trousers, no slze shown, bea;-lu :
oleaneu nn‘ku "3‘738* '4001' "6644' "5259', and "5487' R

One white shirt. no hbol. bearing leundry mrks 'n"vand 'P-l"

size sbout fiftcen, ) -
™ - . RECORDED & INDEXED 7' (e ¢- J;géf
Throe plece sult, Richman Brothers 3031, with Iabdel insf

pocket showing date 3-88, numbder 15, $aléemsn 33. and benring

L4

oleaners marks "K.P,L.", "H. Sims%, * 0:57-5-"IA i&." g Dixie®,

"2749", approximate size forty. . . A S
o e R L P | BASSPSTRAY a R
SN N l_ e \



SAC, Atlnnta 8/17/36

Black cardboard suitcase, spproxirmately 36 inclLes lo:g,
&4 incuce wide and 8 iuches desp.
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VRG:EW

August 10, 1936,

MEMORANDUY MR MR. N, J, nocwu. R

GENERAL AGENT.
\‘ . T‘- - . ',3' 'E B - '\,_'b ‘. - ﬂ. h l’;.v. -'"‘n;r: ' :[ ‘ ?:rf O : ,:
" fthere are trammitted herewith two wouchers in fawor of the .
Horts Drivurself Stations, in the emounts of §7.30 and §24,90, which
represent payment forr the rental eof untauobuu by qnchl Agontl of L
You are u!vuod ﬂut thou nutanobnu were munry m
use in couneotion with an investigation being oondusted by the Burean
involving the kidnaping of Mr, Edward 6 Obrener, It was imperative
that certain individusls suspected of partioipation in this kidnaping ..
be kept under eonstant surveillance and, there bLeing ne Government ewned
sutonobiles awailable in this instance, the cars in queatlm were ron'ud
in order to sucoessfully perform the inwatigation. . .
. S o Very truly yours, i
John Edgar Foover, o
‘ Director,
Do Mr. Nathan .......... .
+ | Toleon...EnoY, #1126008, - : T
Qemmeeao |00 mecoromp | — &7 /,2 ¢ é
PR ot T R S R
Mr. Dawsey -........ ’ ] . o
Mr. Edwards ........ A L v lgas P o
. | . iy LA
Mr. Foxworth ....... ’ ’ Lo e . : ] : i o
Mr. Glavin.......... R o ._,‘ . " % 2:_ A | N
Mr. Hatrbo ........... - : : SR .F’LE
Ar. Joseph .......... - I RPN ! Rt
WMr. Lester ... } oo . AUL‘ Ly 13")6 .
Mr; Nichols. .... '~‘ o ] w e ‘(
Mr. Quind... ... / i ’ f .
Mr. Schilder .} .. — i

Mr. Tamm _...\ ..




FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Form No. 1

THis case oriGINATED AT Cincinnati, Ohio FILENO. 73
REPORT MADE AT DATE WHEN MADE PERIOD FOR ) REPORT MADE BY
R . > LI . - - e ael A e WHICH MAoE T wm AT g e m e - - .
Phoenix, Arizona 8/6/% _17/7,8,24/3% | H. A. Smow .~ "
TIME ) CHARACTER OF CASE : .
: ALvmaKARPIS, with slieses; DR, JOSEPE P MORAN, KIDRAPING; HARBORIm or - A
with aliases,.FUGITIVE, I.0. #1232, et al. . FUGITIVES; OBSTRUCTION or
/ EDWARD GEORGE-BREMER - VICTIM /- °  / JUSTICE; NATIONAL FIREARMS ACT
SYNOPSIS OF FACTS: No adverﬁsement appeei;ed in Phoenix news- . *
o : papers during period November, 1935, $0 . = ‘w.. 0, . -

May, 1936, offering a $10.00 reward for e
the return of a cenary bird, e a T

. . ',_ - . f‘i P . .
- . - T RN i - - . j"'\' 1

REFERENCE: Y Report of Spectal Agent v. x. Criss. Chicago. Ty
I Illimots, 6/12/36, - i L 4 A )

PETAILS: . e e el s ]

Althoug the 1nveatigation in thia pase was mde prior to the
apprehension of Williaem Klmer]Xead, the following is bem; reported as & patter of
record and the case is being referred upon completion testhe’: f'iee of’orlgin in
view of the fact that there do not appear to be any ou‘t@tengpg ‘leads 1n the

district covered by the Phoenix office. S FAAF e s <
-~ 3 ’ Qg,, et ST
T TN Agent searched through the newspapers on fu.e ‘Twy the morgue

TL. the Arizona Republie and Phoenix Evening Cazette and noted tha3 %S advertisement
appeared in the classified ad sections of those papers during the period November,
1935, to May, 1936, in which a reward was offered for the return of a canary bird
in the emount of $10.00,

In view of the fact that the Salt River divides Pheenix proper
frorn South Phoenix, it was deemed advisable that this search be made, but Phoenix
is the only city in the territory covered by this office which bhas any river running
through the town, and it should be noted that im view of the fact that subject Mead
has since been apprehended end there are no outstanding leads for the attention of

this office. this case ia eccordingly being referred upon eOmpletion. ~ S~
~ /' T mmm UPON COMPLEI‘ION 70 OFFICE OF ORIGIN, } L
A ORWARDED: i s"‘""m . DO NOT WRITE IN THESE SPACES

Z’l‘ & W-\//T 5’7 é"/;z\"_')‘é/’ AUG 1 1193
@_ Bureau COPIESOFTHIS REPORT — s ——

2 - Cincinnati gy PRETROYED ﬂ‘i\l A r" [ r‘ : ‘8} ;‘::

1l - Chicego
> - Phoenix L @F JAN 3 W87 ,
m’i‘ / ‘ A
(T ‘ 7 B 0 : \

o,

3
U.$. GOYERNMENT PRINTING OFFICE 73034
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“‘.
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION %
Form No. 1 ‘ »,
THIS CASE ORIGINATED AT CINCINNATI, OHIO FILE NO. 7.6‘. -
REPORT MADE AT DATE WHEN MADE PERIOD FOR REPORT MADE BY ’ -‘ E
WHICH MADE e ‘:—
mnﬂr. c010r.dﬂ &“6 6‘9. 6‘24. & BO D. mm IS m
9-3;._.&, w{y oo -
TME ] CHARACTER OF e ’ o
ALVIN KARPIS th aliases; : g 7.
DR JOSEPH PADRN with eliases - FUGITIVE, | FIDNAPING; ] i
. N ' | OBSTRUCTION QF JUSTICE; .
\ 1.0, ’1338 ﬂth .11".' BT NATIONAL PIREA-RMS ACT »'Tm'-.';.‘j
h . ',_ e . -—‘, ,é “3\",".‘ ..,,."*
SYNOPSIS OF FACTS: Report with rorarenco te Subjoct Dr. Ioa. r. ',‘;-'ff--a
: ' ’ . Moran's having fled to Cuba where he joined -
the Cuban Army originated through one G Ae - -
Noel, informant of Buresu of Marcotics, Dea- .
ver, Colo., and is undoubtedly false, Stop
notices filed with Secretaries of Stats,
— . Wyo. end Colo,, for all sutomobiles, the lee o
fgi s - cations of which are presently dourod h g Eat S
% B - this case,, . ) d ’ ; " R
i Y £ - ‘ Y I ‘.\ ,F . %
Vi i 6 ,fr‘ . - LA :* s o ’ - ’_/
. S RUC, e C3 . !i
¢. .) - -
REFERENCE: _Report of Special Agent A. R. Goro. Dennr. colo.. 1-10—3‘; L
letter from Bureau to all Field Offices, 6-2-38; letter
from Cleveland Office, 6-17-36; and letter from Inspector
E. J. Connelley to New York City Offiee, 7-18-36.
DK‘EAII.B: ER ~;"

Armye

convention at

Reference is made to the report of Specisl Agent A, R, Gere, Denver, Coloe
N\ reado, dated January 10, 1936, with reference to the rumor that Dre ;
P. Moran, Subject in this case, had fled to ‘cuba where he joined the Cuban A

Mrs. Bortenso*ﬂqgsr, who resides at 4822 Perry Street, Denver, 00101'“0 ]
telephone Gallup 63527, a sister of Dr, Joseph P, Moran, called at the . PR

Denver Bureau Office at the writer's request and stated that while she o
and her busband, George Hager, were sttending & Veterans of Foreign Wars ' -
Colorado, during September of 1935, they

Colorado Springs

Joseph
=

. became acquainted with & G. 4 oel. 'ho advised he n- associated with | N
b W o CM, . . / DO NOT WRITE IN :nasz SPACES ; :
7 u‘"/gf /Z5CH il
COPIES OF THIS REFORT ) lﬂ ‘n vy ]
S « Bureau m Dmmom’ ‘”' ‘ (‘ P hl' A' . 19 JJd
2 < Cincinnatiyq . ~ ==
2 - Chicego 162 N 3 w61 f}')} - \
2 - Cleveland \[‘\1 o ; A
2 - St, Paul t-fﬁ 1 u'. NV —f *
2 -_Denver G N ch .




the Narcotic Bureau of the Treasury Department; that one evening, while
Noel and Mr, Heager were partially intoxiceted, Noel, after telling severe
8l other wild tales regarding various Federsl fugitives, informed that
he had positive information that Dr, lioran, whom he described as being

. members of the Ka.rpis-Barker mob had fled to Cuba, where he had jen-

the dootor who‘ had changed the facial expressions amd fingerprints of . .. -

edthecubanum TR L _ L _

e, . .
. N . ..,.,s-.

. M > 'Q, s
Mra. Hager advised that Noel had no 16.0: she is the sister of Dr. llortn, "g '
and when she heard this story, she immediately became very much interest- o
ed, but Noel refused to tell her the source of his informatfion or to els-
borate on the story, stating only that "we get aur: 1nromation in tho o
Government and it's generally pretty 3006' P S * o

Mrs. Hagor desired 1ntormation of the Vritor as to ihothor or not thio
story had any foundation, Mrs. Eager was advised that thil 1nrormtiol
had not been previously nported to0 this Bureau.

nr. George ager, “the husband of Mrs, Hortenu Heger, was also interview-

od end advised he recelled that he had, sbout three months previous te
the meeting im Coloredo Springs, met Mr, G. Ae NOel fn Denver but had ne- .
ver been friendly with him, and their meeting in Coloredo Springs was a
hepinstance. Mr. Hager's recollection of the information given by Noel
regarding Dr. Moren was identical to thet furnished dy his wife. BHe ud< -~~~
vised he had never met Dr, Moran and knew nothing oconcerning him except-
ing thet Dr. Moran is a brother of his wife,

Mrs. Hortense Hager again called at the Denver Buresu Office on July 22,
at which time she solicited any possible information es to Dr. Moran's
whereabouts, She advised that during the World's Fair in 1934, she had
visited Dr, Moran im Chicego and had not seen him since thet time, She
also stated she has received letters from her drother, who is a doctor

at Spring Valley, Illinois, and other members of the family, and all of *
them appear to be ignorant of Dr, Moren's present wheroaboypﬁowever,

she stated she had received a letter fram her sister in Spring Valley,
Il11inois, advieing of a rumor that Dr. Moraa mas supposed to have beem _ -
killed by members of a gang and his body thrown into lLake Erie, This

" rumor is undoubtedly based on newspaper srticles to that offect which

have appesred in chicago papers, ‘ S

G. A. Nool is listed as an informent of the Denver Bureeu Office, he . -
having furnished various informetion on verious cases during the past 1

4 b -" T 4 - n rd . )‘
. 5 L o o . .



two years, However, none of the information furnished by Noel has ever
boon of sny value, Noel has been interviewed by the writer with refer-
ence to his acquaintanceship with George Hager and his wife, Hortense,
and he advised he met these people in Colorado Springs at a Veterans con-

. vention, He was then questioned as to whether or not he had ever receive ..
ed any information from the underworld concerning Dr. Joseph P, Moramé =~ =~ -
He advised that he had not received any such informstion, and he was then

. questioned es to whether or not he had ever informed Mr. George Heger “:..- -

. and his wife, Hortense, that he had heerd that Dr. Moran had fled to Cu- .
ba and joimed the Cubsn Armye He denied ever meking such a statement, ..

However, his expressions, upon being asked this question, indicated to

the writer that he hed actually told auch [ ctory to the Htgerl, at tho s

: timo knoving seme to bo flll.. Yo Lo . P _-vé ‘ ”k.‘?ux':

Immodiatoly upon recoiving Buroan letter dated Junz z, 1936. requoatinc
that all wanted circulars issued by the Bureau for the epprehension of -
Alvin Kerpis and Herry Campbell be destroyed, ell copies of these circu-
lars received and which tero not nniled were doatroyodo i o
. \ B :

In canplilnco with Chicago Orfieo letter datod June 15, 1936, the fol-

" lowing stop orders were withdrawn from the offices of the Secretaries

of State for Colorado and Wyoming on the following listed automobiless

—---  Chewrolet Coupe, Motor g:é5§§50, Seriel f1DAO~313859¢ - o
Ford V-8, Motor #18-493
Pontiac Sedan, 1933 model, Motor #F935155, Serial #915227.
Chevrolet Sedan, liotor #4543656, Serisl FLDAO7-49267,
;Packerd Club Sedan, Motor 189533, Serial #476273h. ' 7 7

In Gompliance with Cleveland Buresu Office letter dated June 17, 1936,

. stop notices were placed with the Secretaries of State for both Colors- . °

. do and Wyoming on 1933 standard model Ford Coups, Motor #18-429014, Re-

° plies were received from the Secretaries of State of both of the above
mentioned States advising thet this car had not been regis in the

States of Colorado and Wyoming to dnto. , ,

o -

Stop notices are still ontetanding with the Seoretaries of Stato ot
both Colorado and Wyoming for 1935 Plymouth SQGan, uptor ip;szzvgz. and
1935 Ford Y-8 Tudor Seden, Motor #204433%7, . ‘

At the Denver Branch of the Federal Reserve Bank, the atép notices 'ith“‘

‘ ~_reterenco to Atlanta Poderal Reserve Bank $1, 000.00 bills, Ser SOrill ‘ yoo
N . 4o

Py .
< o -7 . K " [ N L . __.l o

s e~



#TFO00022451A to FO00225004, are still outstanding, and the officiels of
that bank will immedistely notify the Denver Bureau Office should any
of these bills appear at that dbank,

All outstanding leads within the terriiory coveréd by the Denver Bureau
. 0ffice looking towards the apprehension of Alvin Karpia, Harry Cmboll. -

and w:l.lliam E. Ilead, are ot oouru boing durewdo‘. . Ty L
Tickler cards are boing mdo for e poriodic check with tho Secrotariu .
of State of both Colorado and Wyoming for the outatanding sutomobiles, i
the locations of which the Bursau still desires in this cuo. The same .
action is also boins taken as to the 31 000,00 blnl. e T

" REFERRED UPON COMPLETION TO OFFICE OF ORICIN.
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¢ Mederal Burean of Infrestiputic
H. 8. Bepartment of Justicr

607 U. S. Courthouse

Foley Square -
New York, N. Y.

EJC:ET August 3, 1936
Director,
Federal Bureau of Investigation,
Washington, D.C. EXPEDITE
| ;§7 RE: BREKID
o

el
go.lc
.o[ -

g W W

m%

P
——t

X Tetsba Sl

(:?) Dear Sir:

With reference to the situation at Toledo and Cleve-
land, Ohio, in discussion with Special Agent R. C. Suren, it is in-
dicated that they are progressing, however slowly,
personnel noy engaged on investigation. We are discontinuing tap as
to Earl IkeMVittenberg, et al, but we are still maintaining the tap
on Maxine ont, which will be continued as she is in the center
of the activity as to vioce.

The general information available now indicates that
the 0ld ocrowd is again in power as to control of vice, gambling and
the pay-off. Joe and Beqlgretti SadleIDann and CaptalglFruchey of
the Police Department, seem to be again in control with a possible

“ elimination of CaptainyTiminey. We have in mind to line up possible

taps on the telephones of Sadie Dann and Joe and Ben Fretti at their
homes and their place of business. When and if these are arranged,
we will need more men to cover them, that is, at least two men on

each tap.

For the present, 1 believe, as to the investigation
of the situation at Toledo, we should have Agents J. L. Madala and
V. E. Criss report to Toledo, Ohio, to Agent Suran for work on the
actual investigation, due to their familiarity with the situation.
Will you please instruct these two Agents to report acocordingly at
the earliest possible date.

As to the Cleveland situation, and in which we are

due to the limited ~~

- L&

14 =773

rd

~
|
o~
\
-

making very little progress due to the limited personnel, numerically

and substantive, it is planned to have Agent S. K. McKee, who is no
longer required at St. Paul, report to Cleveland not later than

R )
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Letter to Director : August 3, 1936
Re: BREKID

Thursdey of this week to take charge and direct the investigation
~as to the harboring situation and other required investigation pre-

viously outlined as per my letter of May 28, 1936. It is suggested
that Special Agent Noonan be assigned to assist him, and also that
three other capable Agents be assigned to Cleveland to work with
him on this case. He, then, with these four Agents and Agent C. E.
Smith, presently assigned, will be able, it is believed, to produce
something in the way of direct information. When Agent McKee and
the other Agents report at Cleveland, Special Agent Suran will go
to Cleveland end instruct them in detail as to the work to be done
and the manner of doing it, such latter to be in accordance with
the general plan of operation previously carried on at Toledo.

Will you please instruct Agent Noonan and three other
capable Agents to report to Cleveland to work with Agent McKee on
Thursday morning, August 6, 1936.

I have talked this situation over with Special Agent
R. Co¢ Suran, and he will be able to instruct all the personnel when
they arrive as to what is required. These men, of course, will be
engaged exclusively on the general investigation et Toledo and
Cleveland, and other points necessary as to the harboring charges,
and the general situation in the two cities which made possible the
harboring violation.

If available, it is suggested that at least one Agent
be assigned to Cleveland who can speak Jewish, to assist in the
covering of the telephone on Mexine Belmont.

cc: Cincinnati

cct Cleveland

cc: Chicago

cc: Ste Paul - AIR MAIL

ccs Spec.Agte. S.Ko.ltMcKes, Ste Panl, Mim.

cc: SpeceAgte ReCoBuran, P.0O.Box 383, Toledo, Ohio.

-2-



DIRECTOR N

( Federal Buremn of Investige’ « s oo

35- = zgeyadmmt of Yustice z‘v:; :::rde

EAT: TilF Hashington, B. . e ord
Mr. Glavin ...ococoe-

Y Mr. Barbo ...oc--ee-

August 5’ 1936 Mr. Joscph ...comoeee

Mr. Lester ...c.cc-e=°
Mr. Nichols

1 Mr. LICGH ------
Mr. Coffey - —men-oo-

MEMOR,/NDUZ FOR THL' DIRECTOR

Mr. Tamm ..coee-oe=-
Mr. Tracy --.---o=="
Miss Gandy -cecce—--

2 A
In the attached letter, Mr. Connelley requests that Agptts™ ™
Madele end Criss be instructed to proceed to *oledo to work unde}

Agent Suren on the investigation of the angles of the Bremer case

A
bein; conducted there. Mr. Comnelley states that Agent McKee has -3
been instructed by him to proceed to Cleveland to teke cherge of J
the Cleveland angles of the case, McKee to arrive in Cleveland .
Thursdcy, Lugust 6. Connelley wants Agent Noonan of the St. Paul Q ~
Office and three other Lgents to be designated to work under McKee ~ o
at Cleveland. ’ O
} pﬂ.\-
If you approve these recommendations I will by telephone 3 f
issue the necessary instructions. >~ !
’ ~3
Respectf <l F
3‘5
E. £, Tamm :
, 2
X S
e, z
> =]
AN .
“ECoromy | 77~ 5 7 567
- G-/~

FELCT/L B 2TA CF INVESTIGATION

(LTI | e g e
e Y ‘ RARR/A L
BESUANE E@o‘* S




’ PIRECTOR

AL > ~us. Daugoman .
. ! ( Federal Barean of Investigs m 4 iy oty T O_;\

H. 8. Bepartment of Justice Mr. Dawsey ...
Mr. Edwards ________ /
Bashington, 3. €. . E )
Mr. Foxwo !
August 5, 1936. @f Mr. Glavmnht
A Mr. Harbo ——eeeean
l/ Mr. Joseph ... R /
Mr. Lester......_. /
Mr. Nichols .
Mr. Quinn Vv __
Mr. Schilder.__. —-
MEMORANDUM FO: E DIRE Mr. Tamm .. __
- Mr. Tracy.........__.
Miss Gandy...... .
_______________________ ' <
Relative to Mr. Connelley's letter of August 33 193G.... . ~
requesting additional Agents at Toledo and Cleveland to f
in the investigation of the angles of the Bremer Case pending g?
there, I have instructed Mr. Stein of the St. Paul Office to ~ 3
have Agents McKee, Noonan and Brennan to report to the Cleveland ;N
Office as soon as possible. I authorized these Agents to drive DX
their personally owned automobiles if they desired, in order that :t EV\-
these cars will be available for the carrying on of the investigativeQ .
!

-

work.

¢z

o

Agents Madala of the Louisvllle Office and Criss of the
Chicago Office have been instructed to report to Toledo for assign-
ment to this investigation. Mr. Criss was on leave, but I told Mr.
Ladd to get in touch with him, cancel his leave for the time being
and have him proceed at once to Toledo.

In view of Mr. Connelley's desire for a Jewish speaking
Agent to work on a telephone tap, I instructed Mr. Whitley to have
Agent Harzenstein of that office proceed to Cleveland for this
assignment. In addition, I have instructed Mr. Shivers of the
Pittsburgh Office to have Agent Kitchin report to Cleveland for this

assignment.

RECORDED COPY WLLED Ly

The above instructlions give Agent Suran the services of
Madala and Criss, in accorddnce with Mr. Connelley'!s request, and
give Agent McKee at Cleveland the services of Agent Noonan and
three other Agents and one Jewish speaking Agent, in accoraance

vith Mr. Connelley's recuest.
| RECORD®N "'I 5 7 b / 72\’3’6 /

_ReSpec ATFEDTRAL BU'PEAU OF INVESTIGATION !
71936 , 1

i E. A. TAMQ’ U. Q De Frr‘{u ruT(«F' ’&\"F

\ :"‘“““'“‘“'4;, o §‘
3eh 2R [ o SN
A7 183 R &Y




DEFARTLENT CF POLICE
City of Feorie
Feorie, Illinois —_

august 7, 1936

Mr. John Edgar Hoover,

Director, o . - -
Department of Justice, . '
Washington, D, C.

Déar Director:

- We are in receipt of your ingui of August 3, concernidg
the subject: ‘

arle¥Holmes, Car Laue n, Charles
eamington, Charles Owe Long, Charles

CHARLES }l:;¥G wit iases: Blackie" ,

who according to the files of the Identification Division of the
Federal Bureau of Investigetion is wanted by this depsrtment. -

' In reply we wbuld like to advise that as far as we are.
eble to dstermine in a thorough search of our police and identifi-
cation records the subject is not wanted by this department.

.

The name file of our identification burecau reveals but
one Charles Long, #5524, and we ere not interested in his epprehen-
sion., Subjected at this bureau January 2, 1930, his fingerprint
classification was recorded at that time as.

< r
ORIGINAL Fiigp 1y 4 7 — // /? 0 /

(14) 1 UIO 11
: 1 RII 9.. -\‘
A check against this date and classification may:nveal
that the subject referred to as wanted is not the subject #5524,
who has no arrest record save for the incident of above date for
investigation and whose identification bureeu envelope is free of

abstract data from either your depertment of our sta&g_bnr,eau..aw '
Springfield, RECORDED & IREEXED ‘ 7 ,')5 L 1 X
However, before we can advise that the Wanted n ation S TIsATION

be removed from your file, we would be interested t6 know the result
of the classification check end also to be edvised of the btz hppaaydd *
ing on the notation, which may be of value in a continued search here JL T.0F

Thenking you for your kind cooperation in this mtfef,ﬂﬁ) £
I am ~
SEP14 mResmctfully yours, ____. 'ﬁ' A

-
/MP"* %
£ . cgpial o
TH , aJ S/ Henry Jacbbs
4 /74/‘ Superintendent, Burzsu of Identificatioh




WIV.SEAC

é ’
4

7-576-12569-Xx

August 29, 1936,

) ORNPR Y

¥r. Fred W. Russbaum,
Superintendent of Police,
Peorie, Illinois.

N s e e L e

) T Attontiom ur, nanry Jeoobs, .. - -
S BRI e L :  Superintendent, P

¥y dear Superintendenty - Buroan of Identifioation.

Roreroz;co 1s made to your lottir of nguat 7, 1956.

i{n which you advised that your files disclose no record of one
Charles Long other than that contained on a ﬂngerprint eard
under this Qmé your }5524. .. .

The letter from this Bureau deted August 3, 1936,
upon which your letter is predicated, was forwarded to you
i{nadvertently. Charles long, your #5524, 1s not identical
with the subjeot of this inquiry., It will not be necessary

for you to check your files further in this mattere . ~°

. With assurences of my desire to sooperate with you .. . .

in all matters of mutual interest and obligation, I am

L y

.. Sincerely yourl.‘, S
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‘ 'r 1 3 - John Bdgar Hoover, - ..
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

¥orm No. 1

THIS CASEORIGINATED AT Cincinnati, Ohio Clevelznd FLEno.  7=1
REPORT MADE AT i DATE WHEN MADE PERIOD FOR REFORT MADE BY B
. WHICH MADE ) .
Clzveland, Ohic 8/6/36  |7/31 to 8/6/38 R. C. SURAN by |
PN . ) |
L7 —_—
0"“‘ ALVIN KARPIS, with aliases; DRe. JOSEPH P. CHARACTER OF CASE
10RAN, with aliases, FUGITIVE, I. O 1232; et al; | KIDNAPING; HARBORING OF FUGITIVES,
EDWARD GXORGT BREAR - Victim. I OBSTRUCTION OF JUSTICE; NATIOMAL
0 : FIREARMS ACT
SYNOPSIS OF FACTS: Interviews with various members of the vice'equad under

Ceptain George)Timiney, Toledo, Ohio, indicetes members
: of vice squad assigned to work streets while Timiney end
SN hie hoodlum squad worked the houses of prostitution and
‘ gamblinge L. DJMills states Timiney geve him and other
members of vice squed definite instructions to stay out

A of houses of prostitution during 1934; that Timiney
* 4] stated that he would teke cere of the houses. John Ce
~ ~Erennan, former member of hoodlum squed, admits being
- told of feke arrest of iiilliéNHarrison by members of

o hoodlum squad; states that Timiney end squad made dili-
‘ . gent efforts to spprehend members of Barker-Kerpis gang
i . in Toledo. Sadie\Dann reported to be collecting from
houses of prostitution in Toledo, Ohio, on behalf cf
Incrector Fruchey of the police department, Fretti
brothers are said to be enlarging their gembling opere-
u tionse Definite information obteined that Fretti brothners
pernitted crane machines to operate in Toledo only after
agreement to pay $1l.50 per week for each machine., Former
o Chief of Police of Toledo, Ohio, HarryNJernings, furnished
generel information concerning corrupt condition of police
depertment in the past. Louis\}:einer denied having made
payosf to former Sheriff DavéTKrieger, but stetes Krieger
atterpted to collect through a collector. Joe Wngus
furnished informetion concerning friendship existing between
Willie Herrison and Ber¥”Argus. Mrs, Ethel Scholtz, former
sweetheart of Nig Cousins and Johnny ¥olemen, former enter- i
tainer, deny they saw fugitives at}pasino Club., Mrs. John
7 Hurley furnished information concerning Algeo Hotel being
' hangout for criminals, List of Toledo city and police
department officials for the yeers from Januery 1, 1930
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to January 1, 1938, incorporzted herein,

REFERENCE: keports of Special Agent R, C. Suran, Cleveland, Ohio, -
: dated 7/11/36 and 8/1/36,

DETAILS: AT TOL¥DO, OHIO, LAKESIDE and BROCKLYN, MICHIGAN

This report covers the investigative activity of Special

Agents J., V. Murphy, D. P, Sulliven, E. J, Wynn, and
R. C. Suran, who have been engaged on the harboring investig-tion at Toledo,
- Ohio, 2and vicinity., Special Agents M. J, Kavenagh, R. A. Guerin and E. J.
Dowd are maintaining telephone taps on the telephones of haxin‘e*Belmont
Thomas and Earl (Ike)zulttenberg and their activity is not repaxed herein
as the logs of these taps are being submitted to the Bureau and interested
offices under separete cover from time to time,

-



The following investigetion wes perfcrmed by Special Agents
Re Co Suran end J. V. Murphy at Toledo, Ohio, on August 3, 4, and 5, 1936:

Captain{éennessy of the Toledo Police Department, previously
furnished Speciel Agents D, F. Sullivan and R. C., Suren the names of
the various police officers who at one time or asnother were essigned
to the vice squad of the Toledo Police Department under Captain George
Timiney and otker supervising officialse Of the officers nesmed by
Ceptain Hennessy, several have heretofore been interviewed, and it was

.deemed advisable to continue the investigation elong this line in an

effort to obtein such information as was possible concerning the acti-
vities of Timiney and Ted Angus, as well as the general vice situation
in Toledo, Ohio,. :

L. D. kills, 2517 Portsmouth Avenue, Toledo, was recommended
by Captain Hennessy as being an intelligent police officer. Mills ad-
vised that he started to work as a police officer in the Toledo Police
Department during the year 1923, but remained in the department only
for a short timees He stated he reentered the service during the year
1924 and has continued in the department since that date. Mille ad-
vised that he is presently assigned to the vice squad, and in additiorn
to conducting investigations concerning houses of progtitution, he also
works on narcctic violeations. Mills stated thet MikeiBowan succeeded
Captein Hennessy in charge of the vice squad in the early part of 1934,
and it was at this time that he, i1i11s, was placed on the vice squad
against his own wishes. He steted that George Timiney wes head of the
hoodlum scuad at this time, Mike Rowan was in charge of the vice squad
for just a short time, when Captain Hennessy was again put in charge of
the equad for about a week, after which Captain Gecrge Timiney was
placed in charge of both the hoodlum and vice squads, which was shortly ,
efter the induction of Klotz as Mayor of Toledo in Jenuary of 1934, Mills
steted that Dan{Wolf was Chief of Police at the time, and that Wolf hes
since died, -

Mills further advised that he continued to work on the vice
squad under Timiney for about ten days, or two weeks; that two days
before he, Mille, was removed from that squed, Timiney called the ¥arious
members of the squad into the Chief's office and stated to them that the
vice squad should only work the streets and arrest only street welkers.
Mille stated that he frankly told Timiney that he did not believe it
consistent with the duties of an officer on the vice squad to stay away
from houses of prostitution, at which time Timiney angrily remarked, "You
take care of the streets and I will tske care of the whore houses." Mills
stated that this took place in the presence of the Chief of Police, Dan
Wolf, who voiced no objecticn to the order; that he recalls that Officer
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Otey was also present and was a member of the vice squad, but stated
he did not recall the names of the other officers present, Mills in-
formed thzt two davs later he was removed from tke vice sgued and as-
signed to uniform rsnks; that while he was not definitely advised, he
is convinced that the reason for his removal was the incident as re-
lated above. 11i1ls would not state thet the reascn Timiney adopted
the attitude that he did was to enasble him, Timiney, to collect graft
from the houses of prostitution, and only stated that the Agents could
form their own conclusion as to this, as he had no evidence that Timiney
did in fect collect grafte.

Mills stated thet subsequent to his femoval at this time from

‘the vice squad he has been assigned to the sguad on five different oc-

casions for short periods of time, the last time being in May, 1936.

¥ills advised that he knows Ted Angus, but not person=ally,
and that he has never obtained any information that Ted Angus collected
graft from houses of prostitution.

Mills stated that he has always attempted to perform faithfully
his duties as a police officer regardless of the assignment he was given,
but he, as well as otker police officers, were handicapped in the per-
formence of their duty by leck of cooperation of the judges of the Munici-
pal Court, particulsrly Judge Homer Ramey, who, if he does not discharge
persons brought before him errested on vice charges, assesses a small fine
egainst the defendant or charges them only the costs, which holds up the
arresting officer to ridicule resulting in the wealening of the morele
of tre police depertment in the enforcement of law,.

Concerning the present vice situstion in Toledc, 17M1ls stated
that the landledies of the houses of prostitution are 1's.ung difficulty
in obtaining girls, end, therefore, the houses are not doing much busi-
ness. At this stage in the interview with !r. .1ills, Agents informed
¥ills they leerned thet madams of houses of prostitution had been issued
instructions that they should have only two girls in tteir houses at one
time and to allow not more then three men or customers to enter the house
at one time, whereupon Mr, Mills became rather flustered and denied thet
he had any knowledge of any such instructions having been issued by members
of the vice squad. (This information regarding two girls to a house and
not more than three customers being allowed to enter a house, was obtained
over the tap on the telephone of Maxine Belmont Thomae, which was a conversa-
tion between Marine Belmont Thomas and JenniesMiller of thé\:helbx Hotel, but
Agents gave Mills the impression tkis 1nformation was obtaided in an inter-
view with a landlady of a house of prostitution,) '

Mills stated‘that Captain Clarenqe>1.‘Fauble, now in charge
of the vice squad, in his opinion, is an honest officer end has issued



deTinite instructions to membhers of the vice squ=d to arrest any one
found guilty of violating the lew, 223 the rzuson that more arr sts are
not maede in kxnown houses of prostitution is that it is neceszzry to

, catch a coupls in the act of fornication to secure z conviction irn

% Court, even though the girl admits that she is prezcticing prostitution

. in e known house of prostitution. :

Mills stated the present vice squad is composed of the follow-
ing officers:

Liquor Gambling - Prostitution & Narcoties
Fisk Tice Giley
Kline Moss Mills

Havens

Cook

Mills advised tkat on July 15, 1936, at two A, M. he arrested
a notorious pimp, Allen”Heckenthorn, 1109 Adems Street, and booked him
on suspicion in order tﬁat he could thoroughly investigate this individusal,
and without his knowledge someone changed the charge to "suspicious person",
which cherge permitted the person to be released on bond; that in this case
Heckenthorn was released on his own recognizance, and he, Mills, believes
that Aré\Langendorf changed the charge on this person in orjer that he could
be relzaseds Art Langendorf is in charge of the investigetion squed, which
performs about the same duties as the 0ld hoodlum squad and supplants that
squad,

Mills stated that while he was on the vice squad under George
Timinev, the vice sjuad had nothing to do with gambling, this work being
handled entirely by the hoodlum squad, of which George Timiney was ealso
in charge, and to which squad he devoted practicslly all of his time.
Mills stated he has no knowladge regarding the present gambling situation
in Toledo, baving heard only & few rumors, and cannot furnish any informe-
tion in that regard.

Mills stated that he never visited the Casino Club while it
was operated by Ted Angus and Bert Angus, but that he has visited the
New Casino, now operated by Ted and Bert, several times on official duty,

"this place being within the city limits; that he never kmew that any of
the Barker-Karpis geng visited those places untit he read it in the news-

papers.
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. Photographs of the various members of the Barker-Karpis

gang were exhibited to lir. iiills, vho stated this is the first time

he ever saw the photographs, with the exception of what he saw in

the newspapers. He stated he does not recall ever seeing any of

these nersone ia Toledo. He stated in the past it wes the practice

in the Toledo rolice Depertment not to exhibit the photographs of
wanted criminals to members of the police department, other than

the hoodlum squad, who were especielly assigned tq apprehend fugitives.
Mills stated that since the apprehension of Barry Cempbell in Toledo

on ey 7, 1936, the photogrephs of wanted persons are plmced on a bulle-
-tin board in the Safety Building in order that all officers might heve
the cpportunity of becoming acqueinted with individuels wanted by law
enforcement agenciess He stated that this practice grew out of the un-
favorable publicity received by the police department after the apprehen-
sion of Campbell, in that photographs of wanted persons had not dbeen
posted on the bulletin board which had previously been provided for that
purpose.

C. Lx Blinn, 878 Prouty Avenue, Toledo, Ohio, was interviewed
by Agents on August 3, 1936. He stated he has been & member of the
police department of Toledo, Ohio, for approximately nineteen years,
end has been & patrolman all during this period of service with the ex-
ception of when he was assigned to the vice squad, He stated that he
served on the vice sguad intermittently from August, 1933, to January,
1934, = part of which period L'ike Rowan was in charge; that he was not
giver this essignment as regulaer duty, but was merely borrowed from the
petrol division; that in January, 1934, ,he was given regular essignment
to the vice squad under Ceptain "Spike" \Hennessy, end continued on the
vice squad under George Timiney until August, 1934, when he was returned
to petrol duty. Blinn edvised that during the time he was on the vice

squad under Timiney he was assigned to the duty of arresting street walkers

only and vas not permitted to enter houses of prostitution. He was asked
if he had specific instructions to stay out of the houses, and he stated
that he would not exactly say that, but was given the assignment to work
the streets. He stated that the reasons for his removal frcem the vice
squed was that he exceeded his autkority in connection with a drink joint
formerly operated by a white woman for negro patrons. He stated that in
order to clean out the place, as previous ettempts had been futile, he
threw a gas bomb in the joint and several patrons were injured in making
their hasty exit; that as a result of his activity in cleaning up this
place, charges were preferred against him ard he was removed fronm the
vice squad, Blinn stated during the time he was on the vice squad he
never raided a house of prostitution, or arrested eanyone therein, with

one exception, which was under Captain Hennessy, when the house of prostitu-

tion operated by JeaﬂfFord, a notorious madam, was raided and put out of
business.



Blinn stated that police officers on the vice squad were
severely handicepped in suppressing vice by the lack of cooperation
of the  wunicipal Court judges, especially Judge Zamey, who is the most
lenient of the four judges occupying the bench of the ltunicipel Ccurt,
He steted the following judges now preside in Munizipael Court cases,
civil and criminal, the Judges alternating on the bench in criminal ceses:

Judge I.eel},mrlin, elected for six year term, November, 1933;-

Judge Edg vorris, elected for six year term, November, 1933;
Judge Homer\Ramey, reelected for six year term, November, 1934;
Judge Frank\Q'Connell, reelected for six year term, November, 1934,

Blinn stated that he does not personally know Ted Angus; thet
during 1934 while he was on the vice squad he frequently heard the neme
of "Ted" mentioned in connection with rackets, but that he did not know
that "Ted" was Ted Angus until one day he was in police court and a pimp
was being tried before Judge Ramey, and epparently Ted Angus had been
trying to put the "fix" in for this man, as he heard Judzge Ramey remerk
that Ted Angus was not running this court. Blinn was unable to furnish
any more specific information concerning the incident referred to above,
stating that he could not recall the neme of the defendant, He stated
that he had only heard the rumor that Timiney and Ted Angus collected
graft from houses of prostitution, and he would meke no further state-
nent relative thereto.

A.\Muntz, 453 Claerk Street, Toledo, Ohio, was interviewed by
Agents on August 3, 1926, He stated he hes been on the Toledo, Ohio
Police force for the past fifteen years, and is at present assigned as
e driver of the patrol wagon, prior to which he was a patrolman, with .
the exception of a short time he was on the vice squad. He stated his
service on the vice squad was only for short periods during the years
1929, 1931 and 1934. He stated that during 1929 and 1931 he would be
placed on the vice squad for a few days at a time to assist in some
particular assignment; that during 1934 he worked on the vice squad
under George Timiney for approximately ten days, and due to his limi-
ted experience on this squad he 4id not obtain much inforration concern-
ing the vice conditions in Toledo, Ohioe He stated it was an assigmment
that he did not want,

Muntz stated that he only wished that he was as smart as
George Timiney; that in his opinion Timiney was the amartest officer
in the Toledo Police Department; that while he heard Timiney was not
honest he did not believe this to be true.




“vhen questioned concerning irt Iangendhrf, who, in 1929, had
charge of the vice squad, iuntz stated that Lancendorf was his cousin,
but they did not associete with each other, and about all the contact he
hzd with Langendor? was to speak to him,

luntz stated thet he did not know Ted Angus end had nc in-
formation that Ted Angus at any time collected graft from houses of
prostitutions It was obvious that this officer would not furnish any
information, although, according to Captain Hennessy, Muntz is well
informed concerning the underworld in Toledo.

Joq‘ulchy, 721 Westwood Avenue, Toledo, Ohio, was interviewed
by Agents on August 4, 1936 He steted he is presently asdgned as
driver of the patrol wegon, Toledo Police Department, and thet he was
assigned to the vice sgued under Captain Hennessy in Januery, 1934, and
continued on that squad through February, 1934, working under Captain
George Timiney for about two weeks on this squad, the remainder of the
time he haé been in the police department he has besn a patrolman. He
stated that as he was only on the vice squed for such a short period of
time he lesrned little concerning the vice conditions in Toledo, and
that he was not interested in vice squad work and it was very distaste-
ful to him, and unless there was e specific "basket"™ complaint given
him for investigation, he would try to put in the dsy doing nothing.
Cichy stated that while on the vice squad under Captain "Spike™ Hennessy
he did assigt in tbhe successful raiding of a house of prostitution, which
was opersted by a notorious medam named Jean }Yord., He stated that under
Ceptain Timiney he was z:ssizned to work only on the streets, and to ar-
rest any street walkers who might "hustle™ him.

Cichy denied he personally knew Ted Angus or thet he had eny
information that Ted Angus was collecting any graft from houses of
prostitution, Efforts to obtain further information from this officer
were futile, LT i :

/ .

A:riederberger, 815 Atlantic Avenue, Toledo, Ohio, was inter-
viewed by Agents on August 4, 1936, He stated that he has been in the
service of the Toledo Police Department about five yesars, and was assigned
to the vice squad from May to August, 1935, his partner being E&¢fi1ne,
He stated the remainder of time he has been on the police departﬁent was
as & patrolman., He stated that for a few days he was on the vice squad
under Captain George Timiney, and then under Captain offmen, who tcok
charge of the vice squad while Timiney continued in charge of the hoodlum

squad.

Laderberger stated he had heard considerabla'concerning Ted
Angus being a racketeer, but never had any infomation that Ted Angus,
or cny other person, was collecting graft from houses of prostitution.
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He stated that he only met Ted .Arzus on one ocension and that wes in lky,
1935, shortly efter 53 Hoffman took over tlie vice sguade. He stuted this
occasion wes when he was assigned by Ceptain Hoffmen to invs:=tigate a

o 191aint that Ted Angus was violating the city ordinance prohibiting
dancinz on GSundeyes He advised that hs wepnt to the Ilew Casino Club with
id Kline &nd Policewomen  largaret 3rogen, arrested Tz24 Angus and brought
him to the Safety Building. Ee stated he does not know what disposition
was made of this matter,

Lederberger stated that when he was on the vice squad under

‘Ceptain Hoffman, his orders were to arrest any individuals he found

violating the law; thet he visited the wvarious houses of prostitution
and if he found eny violations therein, the persons involved were ar-
restad, He further cdvised that he investigated any complaint routed

to him; thet most of the complaints, he observed, routed to the vice
squad usually originated from some church organization, and some of

the complaints were unsigned’ and he did not know the origin of them.

He stated he never noticed thet tha compleints were more numerous during
any particular part or period of the month.

Concerning George Timiney, Lederberger advised that there
were rumors that Timiney wes dishonest, but so fer =3 21c was concerned
he considered Timiney a good officer. He stated he could furnish no
information concerning Art Langendorf,

Re Otey, 851 National Avenue, Toledo, Ohic, wae funtorviewed
*-- Arents cn Auzust 4, 1936, He stzted he ie presently assigned to
motorcyele duty in the Toledo Police Department; from Februery, 1934
to October, 1934, he vas assigned to the vice squad; that he ves first ss-
signed to tris squad under Captain Hennessy, who remained in charge for
only = short period, after which George Timiney took charge of both the
vice squad and the hoodlum squad, He stated that during the time he was
on the vice sguad he was assigned to working the streets, arresting street
walkers who might "huetle" bim, and it v2s only on a few occasions thet he
entered a house of prostitution, Otey stated he hasd no specific instruc-
tions to stay out of houses of prostitution, but was merely given assign-
ment to streets, and he d4id not recall ever hearing Captain Timiney stated
that he, Timiney, would teke care of the whore housese

TP‘ Otey stated thet he had no evidence that Ted Angus was the
‘peyoff men, but that he had heard that Ted Angus occupied this position
during the Thacher administration, but Ted hes nothing tc do with the
collection of graft since Thacher went out of office December 31, 1955.

Otey steted the greatest difficulty encountered by mcmbers _
of the vice squad was the leniency shown the prostitutes and lendladies
by Municipal Court judges, when they are brought before them after ar-
raests, tey stated, as well as other officers previcusly interviewed,

9



thet he hed no infornation ecncerning the mattzr in whieh the nroprie-
tcrs of houses of proctitution secure girls tc work a2s rrocstitutes;

tliet he had ro information concerning interstate trocncportation of eny
¢irilse He ctated tlhat at the time he wes on the vice squad he escertained
that most of the girls in houses of ill feme hed been in Toledo four or
Tive years, zrd would be moved by tteir pimps from house to house for

tlie purpose of increasing trheir esrnings.

L¢(Sh1mmon, 1619 Schomberg Street, Toledo, Ohio, was inter-
viewed by Agents on August 4, 1936, He stated he has been a member
of the Toledo Police Department for thirteen years, and at present is
assigned to detective duty. He stated his first assignment to the
vice squad was during the administration of llayor Jackson in 1929, wken
ke served on that squed under Art Langendorf for a period of eix weeks;
that he was again assigned to this squad during the Thacher administration
and continued on this assigmment at this time from April or May, 1933,
until August, 1933, and was exclusively assigned gp gambling detail, He
stated that et this time Benni rris and Bennie\Aronoff were having their
argument, and the police depertment was on the side of Bennie Aronoff, which
resulted in the police department raiding Bennie Herris frequently; that he
refused to concentrate his efforts against Bennie Harris, inasmuch es both
Herris and Aronoff were violating the law, and as a result of his attitude
bhe was rermoved from the sguad., He stated that he served on the vice squad
under George Timiney for ebout ten days in 1934. He stated that during
the year 1934 Timiney and his hoodlum squed worked the gambling and houses
of prostitution, while members of the vice aquad turned their efforts to
strzet welkers. He stcted that it wes generslly understood that Ted Angus
ard Timiney were close friends, but that he hed only heard rumors that
payoffs for protection of gambling and houses of prostitwtion were mede to
Ansus end Timiney. Shirmon stated that the best indicetion to him that
Ted Angus end George Timiney were closely connected in graft operations,
wes that on one occasion in the fall of the year, which he does not recell,
Timiney was taken off the vice sguad eand Ted Angus immediately went to
Florida and remained there until Timineywss agein pleced in charge of the
vice squad, Shimmon stated that he has no use for Timiney and would be
willing to furnish any information concerning him that he might bave, but
his information is purely rumor and conjecture.

On August 5, 1936, Special Agents R. C, Suran and J. V, Murphy
interviewed Detective B, Bender at his home, 1336 Dawson Street, Toledo,
Ohio, Bender stated that he has been in service of the Toledo Police
Department for the past fifteen years, and is now deteiled to the Detective
Bureeu; that his partner, who works with him, is Detective L. Shimmon, and
they have been teamed together for the past nine years. Bender stated
that he was first deteiled to the vice msquad in 1925, and also worked on
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that squad during 1926, He steted that he hes never 2t any time worked
under Ceptain Timiney &nd never wantes to be assigned to work under hime
Bender advised that in 1975 he wes assigned tc the gembling detail of
the vice sguad under Captein Hoffmen, et which time Dan liolf was chief
of police; that he worked on the gembling detail for a short time, and
was then assigned to the liquor detz2il, working directly under tle chief
of police and with the Ohio Stete Liquor Control men. He stated that he
continued to work on this detail until about two months ago, when he
was returned to the Detective Bureau.

Concerning Ted Angus, Bender advised that it was his informa-
tion thet Ted Ancus was the graft collector in Toledo during the veers
1933 and 1934, but he had no evidence ¢t8 substentiate this. He further
advised that it was generslly known that Angus was closely associated
with Timiney; that ebout three years ago Timiney had the vice squad
and was teken off it for a short time. During the time Timiney was
not in charge of the vice squad, Ted Angus stayed out of Toledo, but
returned to town as soon as Timiney wes again placed in charge of the
vice sguad. Bender claimed to know Ted Angus only by sight, stating
that he visited the New Casino Club, operated by Bert and Ted Angus,
on two occasions during 1935 on official business, growing out of com-
plaints which had been received by the police depertment that the New
Casino Club was putting on immoral shows, He stated in this connection
the show in question was a group of men dressed as women who sang and
danced, but his observations did not disclose anything immoral im the
show and he was of the opinion that most of the compleints originated
from other night club owmers as the New Casino Club was drewing large
crowds which must have effected the business of the other clubs,

/

Bender advised that in the summer of 1935 Jo;f“oscoe spent
considerable time at the gambling establishment located at 631 St., Clair
Street, Toledo, He stated at tkhis time Joe Roscoe had an interest in
gambling establishments located at 631 St. Clair Street eand at 5133
Jefferson Street, the former being operated by E&\ﬁarnke and the latter
being opereted by Harrnyevine. He stated he does not know if Joe Hcoscoe
still has an interest in these two gambling places. Bender advised that
when the "heat™" would be put on the gambling places in Toledo through
newspaper publicity, Ed Warnke would move his gambling place from 631
St. Clair Street to a place he had leased on the Dixie Highway, in Lucas
County, Northwest cf the city, and when things died dovm again he would
move back to 631 St. Clair Street,

Bender further stated that Tom}iorlend of Toledo, who operates
the\Dugout on Hill Avenue in Lucas County, has gambling and also sells
liquor at this place. He stated that tlLe Dugout is supposed to be a .
private club and %Worlend was permitted to sell liquor at that place under
A D-4 license which is a license issued for a private club, but the fact
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thet he hed gambling there was sufficient to revoke the liquor license,
which has not been dore, and Bender advised that he now understands that
worland operates this place under a D=5 license, which is a night club
license, but the same rule applies and anyone h:zving a D=5 license cen-
not heve any gambling device in the place in which liquor is s2ld, He
steted thet Worland operates the Dugout ostensibly under the auspices of
the Veterans of Foreign Wars and claims that that organization secures
the profits made at this place., Bender stated, however, that no one
believes this assertion., Bender also steted that under the Ohio Ligquor
Control Board regulations any person who holds a liquor license and is
convicted of a violation of the Ohio Liquor Control reguletions, his
license is revoked if the conviction is the result of an affidavit filed
by city officers, the convicted party is subject to a suspension of his
license for a stated period. He stated thet due to this state regulation,
the State Liquor Control Board, on numerous occasions, requests the city
officers tc file affidavits, although the violation was uncovered by state
officers, This for the purpose of suspending the violator's license rather
then revoking it,

Bender stated he has no information regarding the present
geabling setup in Toledo, but apparertly the gambling establishments are
running wide open,

e PltMaguire, 2140} Perth Street, Toledo, Ohio, was interviewed
by Agents Suran and !urphy on August 5, 1936, lMaguire stated tbet he has
been in service of the police department for the pest four years, and hes
served as & petrolman all during this period of time, with the exception
thet he was detailed to the vice squed from December, 1935 to June, 1936, -
when he requested that he be taken off that assignment. He stated that
during the time he was on the vice squad he worked first urnder Captein George
Timiney fcr a short time, then worked under Ceptain Hoffman, Maguire steted
thet when Captain Hoffmen took over the viece squad Timiney continued on as
head of the hoodlum sguad, and there was some dissention between Timiney
and Hoffman, as both desred to head the vice squad. He stated that persons
on the vice squad were taking orders from the Chief of Police, and also from
Timiney and Hoffman., laguire stated he spent considerable time working on
narcotic cases while he was assigned to the vice squad. He stated that
Captain Hoffman issued orders to him and other members of the vice squad
to arrest anyone violating the law, and they often visited houses of prostitu-
tion and errested everyone in the house with the possible exception of the
cook, He stated that at no time did any madam of a house of prostitution
offer him money to avoid arrest, end that he never at any time attempted to
obteir a pay off from any onee. He stated that at the present time he is on
patrol duty in the wholessle district in which section the house of prostitu-
tion operated by Kitty Diamond is located. He stated that all patrolmen were
edvised by bulletin recently thet they should arrest any person violeting the
12w and this order was broad enouzh to permit the uniform police tc enter the



-

various houses ol prestitution and arrsst any perscorns violoatine the lew
tlerein. He stated thot this was nct previously the cece, zs unileru
officors were formerly renvired tc enter the houses of prostitution
only when accomumznied by a member of the vice scuade Althoush he hes
the authcrity to enter Kitty oizmond's house of prostitution, whick is
on his beat, he hzs not dcne and does not intend to dc sc, stzting that
is tre vice squad's work and he is leaving that up to them.

Maguire stated that whenever newspapers put the "heat™ on the
gambling racket he and his partner, Fisk, would be removed from the vice
detail and would assist other officers in making a survey of the gambling
Places with view of causing arrests if gmmbling was noted therein. He
stated that wken he and his partner would apprcach a gemdbling place to
enter that gambling in the place would cease and about all they could do
would be to make notes of the number of persons in the place, and remsin
in same for about ten minutes, after which they would pass on to another,
and they presumed that gembling would be again resumed after they left
the place,

Maguire stated that he kmows of Ted Angus, but is not personally
acquainted with hims He stated that he has no evidence that Ted Angus in
the past was the collector of greft, but that two or three years ago the
newspapers gave Angus considerable publicity, alleging that Angus was the
graft collectors

The fo

1 inz investigstion was performed by Spececial Agernts
De Po Sulliven an

low
2 Ze Je Tlynn on August 5, 1936:

John C, Brennan, 432 Sumner Street, Toledo, Ohio, a member
of the Toledo, Ohio Police Department, who has been mentioned previously
in this investigation as a member of the hoodlum squad under Captain
George Timiney, end one of the officers who, in January, 1934, pulled a
fake arrest on Willie Harrison as a joke for the benefit of Bert and Ted
Angus, was interviewed at his home.

Brennan stated that he has been a member of the Toledo Police
Department for twenty years, and was assigned to the hoodlum squad when
it was first inaugurated in the year 1931, and served continuously with
that squad through the year 1935, and that he is presently on the robbery
detail; that the duties of the hoodlum squad were primarily directed to
the location and apprehension of hoodlums in Toledo, Ohio, end that in
carrying out this purpose the squad was given brcad investigative powers
vhich permitted them to visit and make investigations at gembling places

13



hcuses of prostituticn, taverns and night clubs where hocdlums would

lixely be fcound; thet all such pleces, when visited by the hcodlum squed,
wers visited witb the definite purnose in mind of spotting eny hoodlums,.

Fe stated, when first questioned, that he end other members of the hood-
lum squad occasionelly visited the Ca2sinc Club during the year 1934 sat

the time it was loccted at rolint rlace outside the city limits of Toledlo,
usually going there after other night elube in ‘Y'clede had closed sround
midnight and which pleces did not have a night club license permitting -
them to rems=in open until 2:30 A. M,; that he was never in the Casino Club
after legel closing hours, is €e, 2:30 A. Ms; later during this interview,
when questioned specificsally as to the duties of the hoodlum squed, Brennan
steted that the members of this squad on night duty visited the Casino Club,
and the few other lete night spots almost nightly and that the men on the
day shift also frequently visited the Casino Club,

Brennan stated that Bert and Ted Angus operated the Casino Clud
in 1934, and he was directly asked whether he considered these men as being
legitimate, and he replied that he did not know, but thet he had heard a
lot of things said ebout these men but had no knowledge es to whether they
were legitimate or note Subsequently during the interview, upon further
questioning, he stated that he knew that Bert Angus hed been arrested and
teken to Indiana in connection with a bank robbery cherge, dbut was not con-
victed, and that Ted Angus had served a term in the penitentiarye, On the
general subject of pay off, when first questioned, Brennan denied ever
having knowledge that Ted Angus was the pey off man, but thereafter, upon
questioning, admitted that he had read in the newspapers, as far back as
1932, thet Ted Angus was the pey off man in Tolzdo. He stated thet he knew
Ted Anzus sufficiently well enoughk to expect Ted Angus to tip him off if
med learned of any hoodlums or fugitives hiding out in Toledo,

Brennan was interrogated as to whether he recalled the incident
of the fake arrest of Willie Harrison in Jenuery, 1934, and he readily
stated that he was not present when this incident took place, as he was
off duty that dey, but that a day or two afterwards Jemes Tefelski, a
member of the Hoodlum Squad, who worked with Brennan, and Bob<Fielding,
told him of making a joke arrest of a fellow he called "Little Willie",
and taking this man to the Casino Club at the suggestion of Bert and Ted
Angus; that he could not recell all the details as told him by Tafelski,
but recalled that Tafelski laughed a good deal about it and mentioned thet
when “Little Willie" arrived at the Casino Club with Tafelski end Fielding,
Bert and Ted Angus denied knowing him, as a part of the joke, and that
they searched Willie's caer and found a blackjack in it, but he oould not
recall whether Tafelski mentioned that the blackjack had been purposely
planted in the car for the purpose of further scaring Willie; that the
whole thing was considered as a joke and that he, Brennen, paid no particu-
lar attention to it, end had no knowledge of any sort as to whether Timiney
was present on this occasion,

14



At this point, upon the mention of Timiney's neme, Brennan
flared up and steted in substance, "iith dve respect to your gentlemen,
end your department, I want to tell you that Timiney is one of the
straightest men on the department and a fine policemen," Subsequently,
during the interview he was questioned as to the significance of this
remerk, 1. es, as to whether it had beer brought to his attention that
Agents ever gave any intimation to the contrary, and he replied in the
negetive,

. The photographs of members of the garkeréKarpis gang were
exhibited to Brennan, and he selected rrom/§ gMphotograph of Dre Joseph
P, Moran, and stated that it eppeared to be familiasr, and that he was
under the impression that he had seen the msn somewhere, but could not
state where, nor could he recollect seeing this man at the Casino Club,
He was unable to identify the other photographs, During the year 1934,
on his visits to the Casino Club for officlel purposes, he stated he
could not recall seeing any suspicious persons frequenting the club,
nor could he recell noticing any strangers who spent money freely at
the place, and that if he had observed eny suspicious persons he would
have errested them in carryinz out his duties, He further stated that
he never had any strangers buy him drinks at the Casino Clube ‘

Brennan etated he wa; acquainted with thelinéxAngus, Rene

A‘Holst, and Ruth gue, former paramour of Ted Angus, but that he had

never seen any these women et the Casino Club at night,

In referring to the fske arrest of iillie Harrison, Ersnnan
statecd that he hed met thic individual during the year 1933, but that
he could not recall where he was introduced to Harrisgny or who intro-
duced him, but that he remembered that he met him under the name of
Willie Herrison, and understood he was from Indiana, Brennan was un-
able to identify the photograph of Willie Harrisom, but recalled that
he was a little short fellow. He stated that this was the only occasion
he had ever seen Harrison; that he did not kmow of his true identity
until he reed ebout the finding of his body near Chicago and that mention
was made that Harrison was connected with the Barker-Karpls gange

Brennan stated that he made a practice of following in the
newspapers the deteils of major crimes, including kidnapings, and that
he recelled specifically reading eabout the Bremer case, and that he read
of the indictment of Doc rker and Alvin Karpis in connection with kid-
paping of Edward George Bremer, end that he recelled reading in the news-
papers about Karpis and Campbell shooting their way out of a hotel in
Atlantic City, New Jersey, and of ste=ling an automobile from a doctor,
which car was abandoned and found near Monroe, Michigan; that Timiney at
this time instructed members of the hoodlum squad to be on the lookout for
Karpis and Campbell and told them to visit all the night clubs on the
possibility that these men might show up et one of these placess He steted
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that es he recalled it, a few days after the abendoned car was found, e
tip came to the Sheriff's office that Kerpis was living in & house on
121st Street, <cint Place, and that severel dsputy sheriffs, with same
members of the hoodlum squad, including himself, raided this house

and found only a woman and e child; thet the first information he had
with reference to the gang visiting the Casino Club wvms obtained from
newspaper accounts of one of the trials at St, Peul, where mention

was made of the Casino Club &5 e hangout of this gang, and that after
reading this he talked with Ted Angus at the Casino Club about it and

Ted Angus told him that he did not know them, nor did he have any knowledge
of their visiting the Casino Club. The following signed statement was se-
cured from Brennan, with reference to this interview with Ted Angus:

*Toledo, Ohio,
"August 5, 1936

"I, JOHN C. BRENNAN, meke the followling statement
voluntarily to D. P, Sulliven end E. J. Wynn, Special
Agents, Federal Bureau of Investigation, U. S. Department
of Justice.
"I am & member of the Tcledo, Ohio Police Departmgnt i
and have been an officer on that department for twenty years. :
"T recall that in about January 1935 there was rews-
paper stories that Karpis and Harry Campbell who were wanted
by the, Government for the Bremmer kidnaping had shot their
wey out of Atlantic City, Ile Je and that a doctor's car was
found near lonroe, Michizen, and it was thought that maybe
Karpis and Cempbell were heeded for Toledo., I recall thet
several officers of the Department and several deputy sheriffs
made a raid on a house in Point Place. I was along. About
this time I talked to Ted Angus at the Casino Club as to whether
he knew Karpis or Campbell or any of the kidnap gang and Ted
Angus told me that he did not know any of them and that they
had not been around the Casino Clube. I recall that I talked
with him in my capecity as a member of the hoodlum sguad of
the Toledo Police Depariment, and after some publicity had
appeared in the papers about the gang supposed to have visited
the Casino club.

WITNESS /s/ JOHN C, BRENNAN
. Je Wynn

D. Po Sullivan

Special Agents, Federel Bureau of Investigaticn,

Ue S. Department of Justice, ]
Cleveland, Ohio."
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It was ap»arent throuchout the interviev: that Erennan is
close to Timiney, and he stzted time and again thet Timiney was alway:c
inetrueting the hcodlum squad to be on the alert for hoellums, and to
errest suspicious perscans; thet after the pudblicity about the Bzrker-
K~rpis gang beving been in Toledo, Ohio, and frequenting the Casino .
Cludb, Timiney instructed time and egain that they be on the lookout
for members of this gang and the various members of the hoodlum squad
expressed disappointment {n not knowing that Karpis and his ecssocietes
ti2d been frequenting the Casino Club, because they and Timiney felt ’
.that it would be a feather in their cep to cepture Karpise

It 4s to be noted that Brennan stated that he knew Willie
Harrison, and thet he hed knowledge of his pick up or fake arrest, as
related above, and that he subsequently read of his death and connec—
tion with the Barker-EKarpis gang. He was directly questioned, in view
of the sbove information, as to whether or not there was any discussion
among members of the hoodlum sguad, including Captain Timiney, as to
the advisability of providing this information to the United States Depart-
ment of Justice, and Brennan stated that he ecould not recall any such con=-
versation, and that ke Just presumed that the Department of Justice knew
all about Willie Herrison and his connections in Toledos

Bronnan was questioned @s to whetker the hoodlum squad mede a
practice of making "joke™ arrests similer to trat of Willle Herricon's,
und he stated that they did not, end that tkis wes the only case he had
¥nowledge of while conrected with the hoodlum sguade

Brennan stated that it wes the job of the hoodlum squad to
suppress gambling in Toledo, Ohio, and that they mede every effort to
do s0., He here mentioned that on cne occasion the squad reided a place
opereted by Aranoff and destroyed the gambdblins egquipment in the plece.

- In expleining this fact that gemwbling places operate openly in Toledo,
Brennar stated that it was very difficult for the hoodlum squad to close
up these places inasmuch as when they did gain admittance, gambling would
not be in operation; that gembling places would be tipped off by lookout
men planted outside, but that an honest and sincere effort was made to
cope with the situation, He stated that it was not the duty of the
hoodlum squad to suppress vice, but that this job was given to the vice

:; . squad, that, however, the hoodlum squad visited houses of prostitution

T B during the course of investigations tc locate hoodlums. Brennan was

e Qj expressly asked how long he was acquainted with BeatTice Tuller, who

T operates a house of prostitution at 11 South Erie Street, and he steted -

: 1 that he has known this womzn about fifteen years., Upon further question-

ing he steted that he could not recall of this women ever having been

raided, and when asked e&s to the reason why she had not, he replied that
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prcbsbly because she was not doing enythine illegitimete, ile later
edmittied thet a negro somzn orerating a knovn house cf prostitution
with necro proctitutes czterirg to white trade, couléd not be considered
legitimetes

With reference to the question of pay offs, Brennan stated
he rad no inform=tion thct there was such a thing in Toledo, Ohio,
other than vwhet he had obteined from the newspapers; that on one occasion
severel years ago when newspapers gave publicity to the fact that Ted Angzus
was the pay off man, at the express direction of Captein Timiney, he and
other members of the sguad, investigated at houses of prostitution and
gambling pleces inquiring of the proprietors whether they paid off, but
they were unable to obtein any informstion indiceting a pay off; that
Ted Angus went to Florida when this publiecity broke.

The names of the verious gambling houses which are operating
openly in Toledo, and which ere constent subjects of the press, and which
ere operating with knowledge of the officiels, were enumersted to Brennen,
and he was asked if the fact that they ere operating was an admission
of the police department or hoodlum squad that the matter of gembling was
one with which the police could not cope, end he stated that he would not
say thet, but did say in substance, "You can't meke a Sunday school out
of every town, you know.®™ He said that gembling could be stopped by going
into the places and demolishing them, but that this was not the practice
in Toledoe

‘.




On August 2, 1936 Specizl Agents R. C. Suresn and D. P. —
Sullivan interviewed Detective Jemes Ford at his residence, He stated
that he had recently learned thet ldariefllarrington had taken over the
iverside Hotel; that the Harrington woman formerly operated ¢ house
“of prostitution on Nebraske Avenue some years ago; that Benny\Shimback,
Detroit, ifichigan, is her men., Shimback, according to Ford served a
term at the U. S. Penitentiary, Atlanta, Georgia, about fifteen years
v -- ggo on a narcotic chargee Ford stated that Shimback was expected ta e

~ be 1n Toledo ahortly. S et vi’_.:‘u‘ u-'#v Lot P FE R
. . [ S A : e T - el ? L
‘"\"‘ e Ford was questioned as to the present setup on pay off in .- iy
‘roledo. and he advised that Sadie Dann recently took over the? ¥O0xford Ly
Hotel and tha't she {8 the present collector of co fection money; that el

the Dern woman bought the Oxford Hotel from Anni 2} Plummer, and is sup~ "
posed to pay the Plummer woman a certain sum of money each month, which = .
Sadie Dann has failed to do. Ford stated that he 4id not know in what '~
manner the protection money was being collected, but expressed the opin- “. °
ion that the various mesdams were personally teking this monev to Sadie .
Dann. He advised that he has obtained this information rx'om%g_'gher H,
627-29 Ontario Street, the operator of a house of prostitutioh at that
‘address, Mother H advised him that Sadie Dann and the other medems bat
not taken ker into ‘the present protection setup, the intimation being A
that they did not trust her. Ford stated that he ‘will introduced Agonta ‘3
to Mother H at the ‘first opportunitye = —«" Ny ..-:_ _ 3

Ip connection with the recent arrests made of. inmates of ey

“houses of prostitution in Toledo, Ford stated thet these arrcsts were
merely "friendly" errestse

- e m _._ . Ford stated that Benny Arsnoff and Benny Herrie, gambling
house operators in Toledo, Ohio, have been ordered to vacate the build-"
ings in which their games operate, due to the fact that the owners of
. these buildings were fearful that they might be prosecuted under the
3 state laws for knowingly having gembling operations in buildings opera-
¢ ted and 6vned by them, He stated that he did not believe that the police
department had anything to do with the above situation, but grew ocut of
publicity which was given the property owners during the recent Grand Jury
1nvestigation of gambling in Toledo, Ohio. s L P

H A e ‘-‘vo.. 2 : -~ Coet T #
S : In connection with gambling, !'ord stated that somse years ago a S

. syndicate controlled all gambling in Toledo, This syndicate was oim- “-”7 :
posed of Jlmm&ﬁayes, who controlled all crap games; Benny Aranoff, who -
controlled all bookmsking establishments, and the Fretti brothers, who -
controlled the slot machines. Ford stated that these men wers. attempting -

[ to oust Ben.ny Earria and that in the past few years: Harris has mada sone

‘-‘_,./ ,/ »-~._-/ e L ,/4, - - \;,‘
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connection which maekes it possible for him to operate, and Aranoff ..
seens to have lost whatever influence he had. Ford stated that upon
the death of Jiumy Hayes, Ed arnke took Hayes' plece in the control
of crup games, He stated that recently he hed gethered from wvarious
sources that the\retti brothers at the present time control all the
gambling as well as the slot machine business, that is to say, ar-
rangements must be made through them for a gambling place to operate.

P A . R * .. o . - -
lh.( ‘.,4_-—\ - L « ”on® »yg - & o aehs s R A 30—.“"‘““,,'_.‘_ A

v’ "  Regarding the position of Sadie Dann as & collector of protec-. et
tion money from houses of prostitution, Ford steted that formerly when: . '+ "~
<. ,8adie Dann operated and practically controlled houses of prostitution-;’

3 ’ "in Toledo, up unti} the year 1928, she was closely assogjiated with the€ 4
' present Inspector of Police Fruchey, and Deteétive Fred ghoff, Ham .
Jennings at that time was chief of police, and Sadie Dann acted as eole .
lector for chhey and I.anshort, who were partnera. e Tt

k\

e Detective Ford advised that he had 1earned that Bill%osman Tt
who operates a house of prostitution at 628 Ontario Street, is presently
living at thelMcDearer Hotel on Gratiot Avenue, Mt, Clemons, Michigen;
that Len.dw&Sc tze am—e; man are likewise residing at the same addresa.

Y * Ford stated that Adaaao‘l“ﬂhatcher finenced John ¥ur1ey 1h the - ,

W promotion of wrestling bouts in Toledo; that Isabelle\ﬁurley, hak taken )

. . over her deceased husband's business as a wrestling promoter; that she.. .~
appears to be a decent person, and 1T .she is willing, is in a position
to provide valuable inrormation concerning the present investigatione - - - .

" He stated that Sergeant L. TXKeister, &f the Toledo Police Department, =~ *—*
who is now keeping company with Mrs. Hurley, is = married man. EHe further
stated that he would point out the Hurley residence to Agents.

L,

T " On August 3, 1936, Detective Ford pointed out to Speciad "~ T T 7T
Agents D, P, Sullivan and E. J. Wynn the residence which is located -

o -Just outside the city limitc. . . . L [ -

. \ ' \\ SR - / Y

,) Ford advised that ol August 1, 1936, he had a conv?ersati )

‘with John McCarthy, a former’ member of the hoodlum squad, who worked AR
under George Timiney, and that during this conversation McCarthy
mentioned that Timiney was a funny fellow who 4did not seem to worry
about anything, and Timiney had recently talked with McCarthy and told.
him and the other fellows, who worked on the hoodlum squad, not to wrry
as he would take the Tap 1t e rap was to ‘be taken. ;' T T

: Further inrormation was obtained rrom Ford that he had recently

" conversed with Nore and Frank{Welzbacher, who operate a restaurant at - .

4800 Detrcit Avenue, and that Nora Welzbacher told him that Ted Angus v

and Timney were ut the restaurant a couple of weeks ago, but they daid

not speak to one another, end that Nora ;tated that Timiney end Ted

Ca v
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Angcus were no longer friends. He stzted that Frank Welzbscher operated
the kitcken 2t the New Casino Club for about a month last winter; that
Frank and his wife are acguainted withk e aumber of local policemen and
should be good sources of infcrmetion.

S+
Ford infcrmed that JirmgyyBasso, formerly operated the!Cheteau,
2 ganbling place in Toledo, which place was owned by Edith ks and

. I.ou...:.),((-remer, that Basso is presently working on pin ball machmes ror

the Frettl brothera..p ¥ -_5 Iy oA, o

T B PO N AP L .
A S EEg . . B - - -., :‘.._..- w L P - "
O A . > .. <, o L A B R

'x-~ R Lo Lo 'i."
SRS Ford was queetioned es to»v{hether he knew any person employea ~%
at the Algeo Hotel who would provide informetiocn, and he stated that theres
was a shcert, bald-headed room clerk, about fifty-five years of ege, who }r,

had given him {nformation on various cccasions, and thet this room clexk <~ .~

3

v,appeared to be honest and might be willing to provide 1nformation to AgentsQ

It 1s noted that when Bert Angua was 1nterviewed by Special .
Agent in Charge B, J. Connelky he stated that Annie Smith was employed
as & hat check girl et the 0ld Casino Club. Ford stated that a girl
nemed Anna, lest name unknowny worked as a weitress at the Algeo Hotel;

that Anna is a girl friend o waeld; commonly known as Greenie, who i
operates the Tivate Cab pompany. B S f} '\-,-——-“ :‘ et T

. e " o
N ‘ !‘ord stat'ed tha’t Doc glolst, ‘brother or Madeline Angus, and Rene .
end Thelma Holst, is a sports reporter on a Detroit newspaper, and travels
with the Detroit baseball club during the season; that Doc Holst is. . ..

© considered a good sort of fellow, ~—% = == mdat s o e ol Sl ek b o

Ford further advised that Armold Bunve, formerly assistent
prosecutor under FrazieixReams, worked up the Licovoli c=se, and prosecu-
ted members of this gang; that Bunge is capeble and is presently practicing---
law in Toledo. Ford mentioned his neme as a possible source of 1nfomation
bearing on the I.icovoli gang,. and organized crime in Toledo.

: g . ™~ ; : SR
2 ) ] ) -t rakokkokok kKK } ] \ g ; ,
LA Ve N T N A . A s
On the even of July 30, 1936, Special Agent D. P. Sullivan
interviewed one "‘I’urk'?i‘obin, whom Agent Sullivan had previously known
" as & boy in Washinglon, D. C. Tobin steted that he wes living at the = - .
Lorain Hotel in Toledo, Ohio; that for the past two yeare he has been =

employed in the repairing and operation of electric crane mechines, which

machines are operated by placing e coin, generally a nickel, in a slot,
The deposit of the coin automaticelly causes a small electric crane in

the machine to operate, by lowering en iron claw to the floor of the .
mechine where various prizes are partially imbedded in amll bean cendy.
Any prize grabbed by the claw is raised and thrown into a chute for the
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successful plaver, These machines are generally knmown as digger machines
or iron clew machines.

Tobin stated that he has been employed by L’ike")%oosaris, who
is presently residing et the Belden Hotel, Clevelend, Ohic. Tobin
further stated that each digger machine costs approximately $250,00,
and Boosaris owns about 267 machines; that he, Tobin, is certzin that
~ ='large number of these machines are not now in operation; that most -w-} p
" . of those opersting are located in Washington, D. C. Bocearis also had A
some of his digger machines operating in Cleveland, Ohio. Tobin stated T
that he end Boosaris came to Toledo, Ohio, about eix weekaago; that they “?
got in touch with J'oe"f‘ret 6 with bis brother, ‘Ben, operate and ‘,- " --' '
control practically all the%lot machides in Toledo, Boosarig &nd Joe _ %' °
Frettl agreed that Boosaris’would pay $1.50 per machine per week, Tobin x .
stated that it was his duty to pay the $1,50 per week protection money
for each machine to Joe Fretti, but he did not make such peyments and .7 -
pocketed the money; that six machines were placed by him at wvarious 1oca-
tions in Toledog *Tobin exhibited to Agent Sulliven a small, yellow card
with the wording;f"Crane Operator's Associetion, Toledo, Ohio.® Tobin
stated that he had teken the card from one of the . mchines he was operat-
ing, It bore the number E 102. .Tobin further stated that these cerds L
were put out by Joe hetti and were placed in each machine on which protec-
tion money was paids " Tobin stated that these cards were in the’ machines, '1,,

bhaving been placed there, no doubt by one of the operators employed by - -~ -
Boosaris; that it was generally understood that if protection money was
not paid to, Joe Fretti, the diggers were either hi-jacked or destroyed . ™

by hoodlums connected with the Fretti brotbers; thet the machines did
not pay well in Toledo, and for that reason Led been shipped back to
Wwashington, D. C.; that Boosaris is #1111 operating digcer machines in
Cleveleand,- Ohio; that Boosaris is a legitimate business men, who be- ... ___
comes quite panicky when the word "racket" is even mentioned, and for!
this reason Tobin believes that Boosaris, if interviewed, would provide
- informetion of value concerning pay\offs in Tole;io. and Cleveland, Ohio.

1 4 } ! } i
o . Tobin stated that he desired that this " {nformation be kej kept ,f
confidentiel, as he did not desire to have hia name mentioned 1n the .
event Boosaris is 1nterviewad. . 2

~
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On August 1, 1936, Harry Jennings, former Chief of Police,
Toledc, Ohio, was located at his home on Route #2, Brooklyn, WMichigan,
and interviewed by Special Agents E, J. wynn and J. V. Lurphy. Jennings
stated that he joined the Toledo, Ohio Police Department in 1911 as a
patrolman,, and was promoted to Lieutenant in 1920, Captain in 1921, end... . .
was Chief or Police from 1922 through to 1927, inclueive; that on January 1,
11928, Mayor{Jackson assumed office as Mayor of Toledo end he appoirted ' .
. TouisXfiees s Chief of Police, which combinati %exiated from 1928 to -, » %
1931, inclusive, and during this period Jphn.R owell was Safety“bireetor,
that Addison Q. ‘Thacher took office as liayor of Toledo on uary 1, 1932,
and he demoted’ Chief of Police Heas to Inspector, end Bill"Delehanty was . '
appointed Chief of Police for a few months, but died, then Heas wes re- ”f'
eppointed Chief of Police, but some timg during the year 1933 Haas wes sup-
planted as Chief by Den Wolf, and Jc ice was Safety Director under -
Thacher; thathlotz assumed office of Mayor of Toledo on January 1, 1934,
and his adminletretion lested through 1935, and Dan Wolf being Chief of -
Police and Methews the Safety Director. : .

3. : L %o

Toledo when the Jackson administration ceme in; ‘that he filed suit

against the city for reinstatement as Chief of Police, as no reason.

was given for hie dismissal, and that a decision was to be handed down

by the Judge, Roy\Stuart, on a particular Thursday, but was not handed ,
down when set, which czaused him, Jennings, to copduct a little investiga- -
tion of his own, and he ascertained that Walter‘Brown, then Postmaster
Gererzl of the United Stetes, was in Toledo. He found out that there was
a meeting at a cottage of Brown's outside of Toledo, and he drove his

car out and parked it and crawled up to the cotitage under cover of dark-:-
ness, looked through the window and saw Pcstmaster General Brown in con-c
ference with Judge Stuart, and he, Jennings, listened and heard Postmaster
General Brown dictate the Judge's decision upholding his, -Jennings, removal
es Chief of Police of Toledo, Ohio, the decision being based on the fact i

~

P Jenninga stated that he wes ousted as Ghief or Police of ';}‘f i,

.. thet Jennirgs was not @ bona fide resident of the city of Toledo, S T

o

With reference to Welter Brown, Jennings stated that Browm -
for yeers was Republican boss in Toledo, and he always erranged to keep '
hie fingers on the pulse of the police department, dictating all promo- - iﬂ }
tions, transfers and demotions of major or minor importance in the police -
department, and dictated the policies of the police department, and 1n a
1arge measure controlled appointments to the department. ’ .

N Iith reference to the general setqp of the Toledo Police : {
Depertment, Jennings very frankly stated that it was a corrupt organiza- 2
§

tion and that George Timiney and Art Langendorf were crooked and on ths

. + . .'
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"take", He stuted thet on the whole the various members of the police
department are on the "tske™ in cne form or another, and while the big
money goes to Timiney and Langendorf, because of their irnfluence and
prestige, the everege petrolman is content to eneak a five, or so, when=
; ever the opportunity presents itself. He steted that on the whole tre
: members of the police department ere more or less illiterate and that
about 90% of the policemen had never reeched eighth grade, and he knew
for a fact that former Chief of rolice Louis Haas, whe is the present
Republicen candidate for Sheriff of Lucas County, was so ignorant that = ... =
he could scarcely write his own name, and never went beyond the sixth © :”“ﬁf:
grede of grammar school, and that he apecifically recalls that the word,"

"interrogate™ stumped Hmes for a long tlma, but Hnaa finelly maatsreq g-f
the word and it beceme his by-word and he practically wore it out, ae; ¢ﬂ~
well as the patience of everyone when he mentioned 1t. 5_{ ~”, Y ,f Te

Jennings stated that tor some yeers prior to 1928 a negro
politician in Toledo by the name of\Vena, a political protege of Walter
Brown, who controlled the Republican’ negro vote in Toledo, was the big
fix" and he wes so powerful end politicel that he could go to Washington,’
D. C. and go into the private office of the Postmaster General, Walter
Brown, while other prominent men would have difficulty in securing an v
eppointment; that undoubtedly during this period, which wes during’ Iénnings,
regime as chief of police, Vena was the "collactor®; that upon the advent.
of the Jackson edministretion on January 1, 1928, Art,Langendorfuand Timiney,
who were close friends, were successful in ousting Vena as the 'collector‘-
and Langendorf and Timiney used Ted Angus as their "collector™, and that _
it was common knowledge that the protection money was split. nine ways,
one cut each going to the Chief of Police, Secretary to the l’zyor, the
liayor, Head of the Vice Squad, cempeign fund for the next election, the
Safety Director, Ted Angus, and he could not recell who got the other two

eutgy T TTT T T oo T i
K

He stated that during the Jackson edministration, Langendorf
‘end Tipiney split up end Timiney ceme out on top end Langendorf was "\
temporerily pocksted, but during the Thacher administration Art Langendorf
came pack imto his own and Timiney, for a while,. ‘was the under dog, but
Miké%;esmond, a reporter for theNl'oleda News-Ree, who himself customerily
shook down the racket boys, was a big booster for Timiney; thet finelly
the differences between Langendorf and Timiney were patched up, and under
the Klotz administration Timiney reelly came badk into his own and was the

' "big BhOt' ¢y R T '.;"‘@;? g " e e ': * 7'» "‘r‘_ ‘ &t

> ‘l " -t : PR

Jennings said that Benny 133 was alao a collector from the ,
gambling houses during the Klotz adminiat*ation, end thet Wise always -. -
tried to create an impression thet he was a 'big shot™, and elways tried
0 musple in on the protectlon Eackets. I N I




Jennings stated that while all this information wae & matter

of cormon ¥ncwledgze, it was not the subjeet of proof. He stzted that
gambling houses end housss of prostitution were operazted in Toledo,

Ohio, during his administraticn as Chief of Police &s openly a2s they

ere todzy, but he never got any cut on the protection money, =1lthoush,

a2s previoucly cstated, it was his underztenling that protection money

vas being paid, but indicated that he could not do anything sbout it

&s Walter Brown wes the dictator, and he finally fell out with welter ,
Brovm and told him to go to hell, which was probably the reason tbr his Ty

dismissal as Chief of Police. ='¢ TRl e e e N

’ ."_ E e T \ ’ SO - ‘:wi""‘w"‘ L Y R = T ..>~‘~"?‘{'_tf ‘. .
\\‘ - . ennings is Ty 1oouacious\}nd self-satiafied, but 511 cfu ‘g
/his information in the final analysis fesolved itself into generalities, v

end although- questioned closely as to qpecific instances of pey off, he -Qf.;;
was unable to cite any, nor was he able to refer Agents to eny persons,'»y‘ i
who incurred the displeasure of the "big shots® by feilure to pay off,
except Sadie Sherman, who operated a house of prostitution at 9003 Mbnroe
Street. He stated that Langendorf and Timiney endeavored to force her to
testify in the suit of Jennings against the city of Toledo, that she paid
Jennings protection money, and upon her refusal to do this, they ren her
out of town, ; . .
RS ;-’"'\ . i = L --~‘ : ‘v*«‘«,‘ N o L
f } He further stated that it was his 1mpression that Captain Fauble,s
'present head of the vice squad, is homest, but does. not know what it. 4is M
all about, and he is getting "turned around" end does not know it; thet
Jack \Irwin (or}Erwin) a present captain of police, is in a position to .
e furnish velueble {nformation with reference to crooked police connections --
if he cculd be preveiled upon to talk; that Irwin has a gcod educetion and
is presently ctudying lew, but that because of the generel crooked set up
of the police depertment it would be very hazardous to “talk out of school."

B T i L et ol B . i —— =

With spect to the gambling situation in Toledo, Jennings
stated that Nat™® Wright, )@holhamer, aliag\Talmadge and7'Buggy » Owned
thé‘roledo Blade and in 1915 ot 1916 they brought Benny Herris end Benny \
; Aranoft to Tole@o and put them in the race horse betting geme, and Harris
and Aranoff were originally located at 515% Jefferson Street and received -
their race track returns over the Toledo Blede wire; that Herris and
Aranoff mcved to a location on Superior Street and while there Aranoff
bought out Harris and Harris was to stey out of the race game, but Harris
opened up another book shop and he and Aranoff became bitter enemies. ..
Jennings stated that Aranoff was supposed to be on the inside, and while g
he was unable to verify it, he heard that Addison Q. Thacher had an inter- .
est with Aranoff, He q;ated that Timiney has his cousin, by the neme of
>QMH1mw, working in théXSuggrior Sports Center, operated by Benny Harris,
© end Timiney is said to have en interest in Benny Herris'!,place, which is
! * handled by Timiney's cousin. Jennings stated he also heard, but was un-
" able to verify it, that Timiney also has & cut in on Ed Warnke's gamblimg
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plece at 631 St. Clair Street, and Harry Levine's place at 5133 Jefferson
Street, He stated that while he was Chief of Folice he wes successful in
putting out of business a gembling place in the Labcr Temple operated by
Pollard & Duggan, thet he used the services of a Federal Narcotic ngent

. 1n thia raid, who tound narcotics 1n this gambling placo. VTR e mmETe T
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Reference is made to the report of Special Agent R, C, Suran,
dated at Cleveland, Ohio, July 11, 1936, in which a stztement mede by
Mrs, Edith Marks is incorporated, In this statement lMrs. larks advised
that in 1929 Chester liarks and Louis Greiner operated a night club out-
side of the eity limits of Toledo, known as the Cheteau; thet Greiner
paid to the then Sheriff of Lucas County, Ohio, Davie M. Krieger, the sum
_of £200 per. .month for the privileae of operating gambling games at the
chateau. : ’i Tt e RETEE BPA R ‘ : ._nf.
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S o .. Omn August 6, 19:56, Special Agente Je Vo Murphy and R. C. Suran w’ :
*. interviewed Louis Greiner at the Trienon, 1415 Madison Avenue, Toledo,»'.? ,;,:

Ohio. .Greiner's home address is 125 Fifteenth Street, apartgent 5, L

Ballroom and e&lso operates th
- He-stated he was proceeding

Toledo, Ohio. Mr. ‘Greiner a}iﬁs‘ed that he now operates th ie.nnn.._;.. ‘ .

andy Beach Park, Russell FPoint, Ohioe
the latter place August 6, 1936, and would

be located there until after Labor Day, 1936¢ .7 -t eollean ‘ ,,_'f-_-";.

. Grelner etated that he no longer owns stock in tn%ma Pier,
Lakewood, Michigane Greiner furnished the information that in October,
1929, he opened up & night club known as the Chateau, located about six:
miles outside the city limits of Toledo in Lucas County. He stated that ©
his partner ia this venture was Chester Merks, the husband of Edith Merks, , ;
who continued to be his partner until August of 1951, when Merks was -
murdered by unknown personse He stated that he, Greiner, had a 75%
interest in the Chateau, while Chester Marks held 25% interest, and after
the death of ~Chester Marks he, Greiner, purchased Marks?! interest from
his widow, Edith Marks, and he continued to operate the Chateau until
December 31, 1934, when the place was destroyed by fire. He stated that

in addition to operating a night club at the Chateau there was alsc gambling
games oper tpd in this place, He stated that when the Chateau was first ™
~opened, Joe immerman was Sheriff of Lucas County, Ohio, and he at no time
1nterfered with the gambling operations at the Chateau, He stated that he
4ia no; make a pey-off to Joe Ziwmmerman, sheriff, but was very active in
‘Zirmerman's cempaign when he was running for office of Sheriff, and for -
this reason the Sheriff permitted him to operate gambling st the Chateau, k.
He stated that David M. Krieger, the son of a former city clerk, took =
office as sheriff on January 1, 1930, and Krieger likewise did not inter-
fere with the gambling operations at the Chateau. Greiner denied he made : -
eny pay off to Krieger, but did furnish him and members of his party with "~
numerous free meals, Agents stated to Greiner that the Bureau had rather-
definite information that he, Greiner, paid to Sheriff Krieger the sum of -

ry "

e

$200 per month, Agents, of course, not revealing this source of informations

\Greiner clecsed these allegations as being absurds Greiner stated that 219
934 after Krieger had been defested 1n the primaries for renomination, 13
1ckey™Munoldt (phonetic), Krieger's collector, came to him at the el
’ Chateau for the purpose of obtaining a pay off; that, however, Nunoldt did

not frapkly edmit that he was trying to collect a pay off, but did state . -

to him, Greiner, that the sheriff had numerous expenses in connection with
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his campaign and wanted Greiner to contribute funds in order to help
defray these expenses. Greiner stated he refused to so contribute, amd
in order to avoid being arrested for operating gambling gemes, he re-
moved his gembling ecuipment from the Chateau and stored seme in a
garage. He stated that inasmuch as the Cheteau burned down just a few
days prior to the time that the present sheriff (O0'Reilly) took office,
he never hes had any dealings with Sheriff O'Reilly.

v v - Greinmer further advised that he and Chester Liarks operated g . o e ye—

- night ‘elud in Toledo known as the Showboat from 1927 until the death °: ! l' T
_of Chester Marks on August 7, 1931, after which Mrs. Marks had conmtrol :
" of Chester liarks! interest im the{S}how‘boat' He 'stated that there was ... R
no gembling at phe Showboats = Greiner depied §het the Licovoli mdb-. .»'* AL
. "muscled” him out of the night cludb "Showboat®, but that during 1929, _;,‘ ‘;'“f”"
1930 and 1931 the business at the Showboat was very poor and due to the. N
heavy overhead there was outstanding in September, 1931, a considerable g’-‘ .
amount of rent and also light and other inciden bills. He stated that =
in September, 1931, Yonnie Licovoli and FiretopASulkin came to him at the Show- -
boat and stated that they were giving up their night club and would like to
buy an interest in the Showboat; that they would want 60% interest im it,
and that Greiner and Mrs. Marks could retain 40%; that they would take
over the outstanding indebtedness and, if the business mms profitable, .
they would buy the interest of Greiner and Mrs, Marke, and guarantee operat- ;
ing expenses. Greiner stated thay he talked thie matter over with Mrs CL
Marks and they decided it would be a smart thing to accept the terms of- -

red by Licovoli and Sulkin, in order to wipe out the indebtedness sgainst
e Showboat, eand further possidbly obtain e purchaser for the equipment they

ovmed in that clud. He stated that Urs, Merks agreed to0 this arrangement, -
and Licivoli,took over the Showboat which was not a successs Greiner
stated, for the reesons as stated above, he did not consider he had been
; "muscled" out of the Showboat, but believed he had outsmarted Licévoli,

Greiner stated that he 1is well acquainted with George Timiney
and associated with Timiney socielly, but never at any time asked ques-
tions of Timiney concerning the latter's business, a.nd always absumed ;"
L thet a men in Timiney's position as head of the vicc and hoodlum squa&s 2
™ -of the policé department collected graft, but he had no evidence that ~ ...~
Timiney did in fact collect graft, S

- Greiner stated he ia not personally acquainted with Joe Roscoe,
_but knew of him by reputation; that Roscoe was supposed to be a pertner
" of Jirmie Hayes in gambling operations., He stated that Jimmie Hayes = '* .
operated the dice games in Toledo before the letter*s death, while Bennie -.
Aranoff and Bennie Harris operated the numbers geme and mainiained race
S horse books., He stated that after the death of Jimmie Hayes in October,: =
f 1934, EQ Warnke and Harry Levine ‘took over the dice games in Toledo, and y
/ Joe Roscoe was supposed to be e eilent partner with these 1ndiv1duals.

+
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He stated that later Bennie Arsnoff end Bennje Herris begen to enlarge
their gembling operations and also instell diez same3, which previously
had been operated exclusively by the Jimmie Hayee' interests, He
steted that this czired consicderable dissention emong the gambling
factions and George Timiney then head of the vice squad, lined up with
tlie Hayes' interests and began causing trouble for Bennie Aranoff and

" Bennie Harrie, indicating that Timiney was collecting rrom the Hayea' . -
interests. F, R e 3 artE
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